
Miller Zoltán volt a Veresi Nőnap sztárfellépője 
Fotó: Hollai Gábor, képes beszámolónk a 15. oldalon
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Önkormányzat

HIRDETMÉNY 
 

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, 
hogy Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete 
 

2025. március 21-én (pénteken) 
18.00 órai kezdettel 

KÖZMEGHALLGATÁST tart. 
Helyszín: 

Váci Mihály Művelődési Központ 
(Veresegyház, Köves u. 14.) 

 
Szíves megjelenését köszönjük! 

 
 

Cserháti Ferenc 
polgármester

Kedves veresegyházi kisgyermekes családok! 
  
A Meseliget Városi Önkormányzati Bölcsőde intézményveze-
tőjeként tisztelettel tájékoztatom Önöket, hogy a 2025/2026. 
nevelési évre felvételi igényüket 2025.04.15-ig nyújthatják be 
intézményünkbe. 
A szükséges nyomtatványt (Bölcsődei felvételi kérelem/Szü-
lői nyilatkozat) letölthetik a meseligetbolcsi.hu weboldalunkról, 
a Rólunk/Nyomtatványok menüpontból. 
Ezt követően kitöltve, pecsétekkel ellátva csatolmányként vá-
rom a lent megadott e-mail címre. 
Tájékoztatom Önöket, hogy 2025.03.12-én (szerdán) délután 15-
17 óráig „Bölcsődekóstolgatónk” keretén belül betekintést 
nyerhetnek a bölcsődei életbe. 
  
A Meseliget Bölcsőde Alapítvány idén is várja nagy szeretet-
tel személyi jövedelemadójuk 1%-ának felajánlását. 
Támogassák alapítványunkat céljaink elérésének érdekében. 

Meseliget Bölcsőde Alapítvány 
Adószám: 18518894-1-13 

  
Tisztelettel: Vigh Eleonóra, intézményvezető 

E-mail: bolcsodevezeto@veresegyhaz.hu 
Telefon: 06 28 588 800 

KÖZMEGHALLGATÁS



52025. március

Önkormányzat

Polgármester úr! Mielőtt rátérnénk az idei 
költségvetés számaira, beszéljünk arról, 
hogy hogyan teljesültek a 2024-es tervek? 
Tulajdonképpen a költségvetési terveknek 
megfelelően alakultak az elmúlt évi szá-
mok. A tervezett fejlesztések megvaló-
sultak, a város működése, a személyi, do-
logi jellegű kiadások, vagyis jórészt a 
bérkiadások zökkenőmentesen mentek. 
A tervezett kereteken belül maradtunk. 
Hosszú évek után komoly tartalékai van-
nak a városnak. Változik ezek összege? 
Az elmúlt évben volt egy 3 milliárd forin-
tos lekötött keretünk, ez idén némileg vál-
tozni fog, mert ez az összeg beemelésre ke-
rül a költségvetésbe, de úgy, hogy ebből 1,7 
milliárdos tartalékképzéssel számolunk. 
Térjünk is akkor rá Veresegyház 2025-ös 
költségvetésére! Hogyan alakulnak a fő 
költségvetési számok? 
Azt mindenképpen hangsúlyozni szeretném, hogy nem lesz hi-
ány a költségvetésben és hitelfelvételt sem tervezünk. A főösz-
szegek 16 milliárd forintra vannak tervezve. A bevételi oldalon nem 
számolunk az ideinél magasabb iparűzési adóbevétellel, 4,7 mil-
liárddal kalkulálunk, így a többi adóbevétellel együtt nagyság-
rendileg 6 milliárd forintos adóbevételre számíthatunk. Az ál-
lamháztartástól 2,5 milliárd forintos működési támogatás érke-
zik, többféle jogcímen. Mindezeken túl a bevételi oldalt gyara-
pítják az egyéb működési bevételek (bérleti díjak stb.) és ide so-
rolódnak a fentebb már említett felhalmozási tételek és bizonyos 
maradványösszegek is. Fontos tudni, hogy ha például bármilyen 
plusz forrás érkezik év közben, akkor természetesen módosítjuk 
a költségvetést és tartalékképzésre és beruházásokra fordítjuk. 
Nézzük a kiadási oldalt! 
Kezdjük azzal, hogy az állam szolidaritási adóként idén 1,7 milliárd 
forintot von el a várostól! Nincs ugyan még konkrétum, de tervez-
nünk kellett 300 milliós kiadással a versenyképes járások program 
finanszírozására is. A kiadási oldalon egyébként a személyi (bérek, 
bérek járulékai) és a dologi kiadások (anyagköltségek például) el-
viszik a kiadások nagyjából felét. Ez természetes is, hiszen ezeken 
alapszik magának a városnak a működtetése. A beruházásokra 2 mil-
liárd forintos összeget tudunk költeni, aminek két fő csapásiránya 
lesz, a közlekedési infrastruktúra fejlesztése, tehát utak és járdák épí-
tése főképp, illetve az intézményfejlesztések. Ez utóbbiba sorolom 
az informatikai és az épületmegújítási terveinket és ne feledjük, idén 
közel 500 millió forintot fogunk költeni felújításokra is. 
Tehát 2025-ben nem várható konkrét nagy beruházás? 
Több téren is van némi restanciánk, gondolok itt elsősorban a könyv-
tár elhelyezésére és a közművelődési terület épületigényére. Ezek-
ben az előkészítés fog zajlani. A rendőrség átköltözik egy Újisko-
la utcai épületbe, a régi helyére mehet majd a könyvtár, természe-
tesen gondos tervezés és az épület átalakítása után. Bővíteni fog-
juk a Széchenyi téri óvodát is két foglalkoztatószobával. Külön prob-
lémakör a közművelődési intézményigény. Ki kell alakítanunk erre 
egy hosszú távú koncepciót. Hiszen az igény összetett, nem csu-

pán arról van szó, hogy a város kinőtte az 
amúgy sem túl modern Művelődési Házat, 
hanem a színház fejlődésével megnőtt az 
igény egy komplett, színháztermet is ma-
gába foglaló művelődési központra. Első kör-
ben megnézzük, mit tudunk kezdeni a Mű-
velődési Ház épületével, de a végleges meg-
oldás akár 3-5 évet is igénybe vehet. Más 
gond: jogi és technikai problémák miatt 
akadt el a kerékpárúthálózat fejlesztési és a 
piacmegújítási pályázatunk. Több százmil-
liós pályázatokról beszélünk, ezért érde-
mes kihasználnunk a forrásokat is, még ha 
ezek néha időveszteséggel is járnak. 
Szintén évek óta vár a sorsára a régi ka-
tolikus templom is. 
Erre is megoldást kívánunk keresni az idén. 
A püspökséggel és az állammal karöltve 
olyan megoldásban kell gondolkodnunk, 
amely az épület szakrális jellegének meg-

tartása mellett a Veresegyház múltjának szempontjából oly fon-
tos középkori templomnyomokat is valamilyen módon bemutat-
hatóvá teszi a látogatók számára. 
Nagy vihart kavart a közelmúltban az úgynevezett Ligetek-
lovarda ügye. Az itteni adás-vételektől végül a lakossági til-
takozások miatt elállt az önkormányzat. Milyen tanulságo-
kat lát az ügyben? 
Itt volt egy szándéka a testületnek. Az emberek a kérdéseikre 
nem kaptak időben megfelelő válaszokat, így a közhangulat az 
ötlettel szembefordult. A lakossági fórum után a koncepciót le-
állítottuk, meghallottuk az emberek akaratát és a jövőben a zöld 
fejlesztés lesz a prioritás a Ligeteknél. 
Hogyan vált be a több hónapja bevezetett új közlekedési kon-
cepció? 
A Belvárosban hozott intézkedések kicsit fékcsikorgatva men-
nek át a közgondolkodásba. Voltak változtatások, sőt visszalé-
pések is az eredeti tervekhez képest. Ezért is várunk tavaszig 
a külső területeken a bevezetéssel. 
Sokak érdeklődnek arról, hogy mi lesz a fürdővel. 
Április 1-jétől a Városfejlesztő Kft.-hez fog tartozni a működte-
tése. Az önkormányzat kérése, hogy a Tóstrand szabadstrand 
jellegű üzemeltetését idén már ne folytassuk. Fizetős, de meg-
fizethető árú, ugyanakkor minőségi változást hozó üzemelte-
tést várunk el. Erről természetesen folyamatosan tájékoztatjuk 
majd a lakosságot. 
Az utóbbi időben szintén nagy közérdeklődést kiváltó habzás 
jelent meg a tavakon is. Láttuk, hogy azonnal intézkedve kért ma-
gyarázatot a szennyvíztisztítót üzemeltető DMRV-től. Mi történt? 
Szerencsére nagy környezeti kár nem történt, de nyilván a kicsi sem 
elfogadható. Időről-időre mindig jelentkezik ez a probléma, mi-
közben évente 100 milliót költünk a szennyvíztisztítóra. Ez így nem 
mehet tovább! Egyeztetünk a katasztrófavédelemmel is, hogy mit 
tehetünk a megelőzés érdekében. Ez a legérzékenyebb infrast-
ruktúránk, hatósági segítséget kérünk és megoldjuk ezt a jelenséget. 

Kovács Péter 

Interjú Cserháti Ferenc polgármesterrel 
 

„Nem lesz hiány a költségvetésben és hitelfelvételt 
sem tervezünk” 

Cserháti Ferenc polgármestert kérdeztük Veresegyház 2025. évi költségvetési számairól és egyéb aktuális ügyekről. 

Cserháti Ferenc

Fotó: Szuri Dóra
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Veresegyház Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének határozatai

19/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2025. 

évre vonatkozó költségvetési koncepcióra tett javaslatot elfogadja és 
azt az Önkormányzat 2025. évi költségvetési rendeletének elkészí-
tésekor kiindulási alapnak tekinti. 

2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az Önkormányzat 2025. 
évi költségvetését a koncepcióban foglaltaknak és a vonatkozó jog-
szabályoknak megfelelően készítse el. 

Határidő: 2025.02.15.      Felelős: jegyző 
 
20/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete enge-

délyezi a Kéz a Kézben Óvodában 2025. január 1. napjától 1 fő ad-
minisztrációs munkatárs felvételét. 

2. Az 1 fő foglalkoztatásával kapcsolatos kiadás pénzügyi fedezetét az 
Önkormányzat 2025. évi költségvetésében tervezni szükséges. 

Határidő: 2025. január 29.      Felelős: polgármester 
 
21/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ve-

resegyházi Meseliget Városi Önkormányzati Bölcsőde 2024/2025. ne-
velési évre vonatkozó nyári zárva tartása időtartamát az alábbiak sze-
rint határozza meg: 2025.07.28-tól 2025.08.22-ig a Meseliget Városi 
Önkormányzati Bölcsőde zárva tart, első gondozási nap 2025.08.25. 
hétfő. 

2. A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Bölcsődék Napja 
minden évben nevelés-gondozás nélküli munkanap, amely 2025. év-
ben április 22-e. 

3. A Képviselő-testület felkéri a bölcsőde vezetőjét, hogy az intézmény 
fenntartója által meghatározott nyári nyitvatartási rendről, ezzel egyi-
dejűleg a Bölcsődék Napjáról, mint nevelés gondozás nélküli mun-
kanapról 2025. február 15-ig a helyben szokásos módon tájékoztas-
sa a szülőket. 

Határidő: döntésre azonnal, a szülők tájékoztatására 2025.02.15. 
Felelős: polgármester, bölcsődevezető 
 
22/2025.(I.29.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alapí-
tó képviseletében eljárva a Veresegyházi Városfejlesztő Kft. Felügye-
lő Bizottságának 1/2025.(01.16.) FB határozattal megállapított ügyrend-
jét jóváhagyja. 
Határidő: 2025. január 29.              Felelős: polgármester 
 
23/2025.(I.29.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 310/2023. 
(X. 18.) Kt. számú határozatát visszavonja. 
Határidő: 2025. január 29.             Felelős: polgármester 
 
24/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Kerékpárút 

hálózatfejlesztés Veresegyházon” tárgyú közbeszerzési eljáráshoz 
szükséges bruttó 273.858.355,-Ft fedezetet a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-PT1-
2022-00079 számú pályázati forrásból, valamint saját forrásból brut-
tó 201 373 525 Ft-ot a 2025. évi költségvetésben szükséges tervezni. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a „Kerékpárút há-
lózatfejlesztés Veresegyházon” tárgyú közbeszerzési eljárás meg-
indítására és lefolytatására, egyben kijelöli a Közbeszerzési Bíráló-
bizottság tagjait a Közbeszerzési Szabályzat szerint. 
A Közbeszerzési Bírálóbizottság tagjai: 
• dr. Simon Edit Katalin, jogi, közbeszerzési és választási referens 
• Horváth Erik Norbert városfejlesztési osztályvezető 
•Tóth Anett Ágnes mb. pénzügyi osztályvezető 
•dr. Lánchidi Csaba felelős akkreditált közbeszerzési tanácsadó 

Határidő: azonnal                 Felelős: polgármester 

25/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzá-

járul a Pest Vármegyei Rendőr-főkapitányság részére bruttó 4 500 000 
Ft összegű támogatás nyújtásához 2025. március 1. és 2026. márci-
us 31. közötti időszakra vonatkozóan Veresegyház illetékességi te-
rületén történő, lakosságorientált közbiztonsági tevékenység során 
keletkezett túlszolgálatok finanszírozására. 

2. A támogatás összegének fedezetét az Önkormányzati 2025. évi költ-
ségvetésében tervezni szükséges. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás 
aláírására. 

Határidő: 2025. február 28.                   Felelős: polgármester 
 
26/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzá-

járul a Veresegyházi Városi Sportkör Egyesülettel a Kucsa Tamás Vá-
rosi Sportcsarnok a Fabriczius József Általános Iskola 5-8. osztályos 
és a Veresegyházi Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intéz-
mény 1-8.osztályos tanulói iskolai részére testnevelés órák biztosí-
tására bruttó 8000 Ft/óra bérleti díjért 2025. január 6-tól 2025. júni-
us 30-ig tartó időszakra szóló bérleti szerződés megkötéséhez.   

2. A Képviselő-testület 6 000 000 Ft + Áfa, azaz bruttó 7 620 000 Ft összegű 
fedezetet biztosít, melyet a 2025. évi költségvetésben szükséges tervezni.  

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés 
aláírására. 

Határidő: 2025. január 31.                Felelős: polgármester  
 
27/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzá-

járul a Veresegyház belterület 168 hrsz-ú, kivett beépítetlen terület 
besorolású ingatlan megvásárlásához Ujvári Sándor 1/1 tulajdonostól 
1 479 000 Ft vételáron. 
Az Önkormányzat ajánlati kötöttsége a jelen döntés meghozatalá-
tól számított 1 évig áll fenn. Az ingatlan megvásárlása az Önkor-
mányzat 2025. évi költségvetésében, a „K62 Egyéb ingatlan be-
szerzések” előirányzat terhére történik. 
Az ingatlan per- és tehermentes. A vételár kifizetését az adásvételi 
szerződés aláírását követő 5 napon belül teljesíti Veresegyház Város 
Önkormányzata a tulajdonos részére. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ingatlan 
adásvételi szerződés aláírására. Egyben felkéri a jegyzőt, hogy a fen-
ti ingatlanvételből keletkező változást a vagyon-nyilvántartásban és 
az ingatlan-nyilvántartásban vezettesse át. 

Határidő: 2026.01.29-ig        Felelős: polgármester, jegyző 

 
28/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzá-

járul a Veresegyház belterület 5786/6 hrsz-ú ingatlan, az előterjesztés 
mellékletét képező változás vázrajz szerinti telekmegosztásához. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a fenti te-
lekmegosztásból keletkezett változást a vagyon-nyilvántartásban és 
a földhivatali ingatlan-nyilvántartásban átvezettesse. 

Határidő: azonnal           Felelős: polgármester 
 
29/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ön-

kormányzat vagyonának értékesítése, hasznosítása során alkalmazandó 
szabályokról szóló 13/2008.(IV.30.) önkormányzati rendelet szerint – 
az előterjesztés mellékletében meghatározott pályázati felhívás alap-
ján – nyilvános pályázat útján kívánja értékesíteni a Veresegyház 5786/6 
hrsz-ú ingatlanból telekmegosztással kialakuló cca. 1 hektár nagyságú 
területrészét. Irányadó minimum ár 150 150 000 Ft + Áfa. 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázati kiírást 
az Önkormányzat honlapján jelentesse meg. 

 

Készült: Veresegyház Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. január 29-én megtartott 
rendes, nyílt ülésének jegyzőkönyvéből 
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3. A Képviselő-testület a pályázati eljárás nyertesét és a szerződéskö-
tés biztosításának lehetőségét az értékelő bizottság javaslatának fi-
gyelembevételével állapítja meg. 
A pályázatokat értékelő bizottság tagjait a Tulajdonosi és Vagyon-
gazdálkodási Bizottság Elnöke, Kőnig Zsolt kéri fel a bizottság tag-
jai közül. 

Határidő: azonnal        Felelős: polgármester 
 
30/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Ve-

resegyházi Polgármesteri Hivatalban 2025. július 21. napjától (hétfőtől) 
2025. augusztus 3 napjáig (vasárnap) nyári igazgatási szünetet, 2025. 
december 22. napjától (hétfő) 2026. január 4. napjáig (vasárnap) téli 
igazgatási szünetet rendel el. 

2. A Veresegyházi Polgármesteri Hivatalban a nyári igazgatási szünet 
ideje alatt a zavartalan ügymenet és a feladatellátás ügyelettel biz-
tosított, míg a téli igazgatási szünet ideje alatt ügyfélfogadás nincs, 
halaszthatatlan anyakönyvi ügyek intézésére (születés, haláleset) te-
lefonos elérhetőség biztosított. 

3. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az igazgatási szünet ide-
jére (16 munkanap) a Polgármesteri Hivatalban foglalkoztatott dol-
gozók részére a rendes szabadságot adja ki. 

4. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az igazgatási szünet el-
rendeléséről a lakosságot Veresegyház város hivatalos hirdetési fe-
lületein keresztül tájékoztassa. 

Határidő: 2025. január 31.        Felelős: jegyző 
 
31/2025.(I.29.) Kt. határozat: 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Veres-
egyházi Roma Nemzetiségi Önkormányzattal kötött Együttműködé-
si megállapodását felülvizsgálta, és az előterjesztés melléklete szerinti 
új megállapodást elfogadja. 
Határidő: a megállapodás megkötésére 2025. január 31. 
Felelős: polgármester 
 
32/2025.(I.29.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Veres-
egyházi Ukrán Nemzetiségi Önkormányzattal kötött Együttműködé-
si megállapodását felülvizsgálta, és az előterjesztés melléklete szerinti 
új megállapodást elfogadja. 
Határidő: a megállapodás megkötésére 2025. január 31. 
Felelős: polgármester 

33/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Tá-

maszpont MOPKA 2024. évi tevékenységéről szóló beszámolót és a 
2025. évre vonatkozó Munkatervet elfogadja. 

2. Veresegyház Város Polgármestere a fenti döntésről az Alapítvány ve-
zetőjét értesíti. 

Határidő: 2025. január 29.         Felelős: polgármester 
 
34/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzá-

járul az önkormányzati testületek üléseinek online közvetítését, a tar-
talmak archiválását szolgáló rendszer kiépítésére és üzemeltetésé-
re vonatkozó szerződés megkötéséhez a Globomax Zrt-vel. 

2. A MikroKam Studio szolgáltatás kiépítésének költsége bruttó 759 802,90 
Ft, az Önkormányzati TV médiaszolgáltatás díja bruttó 76 200 Ft/hó, 
amelyeket az Önkormányzat 2025. évi költségvetésének készítésekor 
tervezni szükséges. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Globomax Zrt-
vel kötendő szerződés aláírására. 

Határidő: 2025. március 31.         Felelős: polgármester 
 
35/2025.(I.29.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elvi 

hozzájárulását adja az Integrált Önkormányzati Rendészet kialakí-
tásához és részletszabályainak kidolgozásához. 

2. A Képviselő-testület támogatja az önkormányzati rendészeti szak-
értői tevékenység igénybevételét 2025. február 1. és június 30. között 
megbízási szerződés keretében, amelynek összege bruttó 350 000  
Ft/hó. 

3. A szakértői megbízási díj összegének fedezetét az Önkormányzat 
2025. évi költségvetésében tervezni szükséges a személyi kiadások 
(bér/járulék) előirányzat terhére. 

4. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szakmai ta-
nácsadói megbízási szerződés aláírására. 

Felelős: polgármester   Határidő: megbízási szerződés megkötésére: 2025.02.01. 
 
36/2025.(I.29.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2024. jú-
lius 1. és 2024. szeptember 30. között hozott lejárt határidejű képvise-
lő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadta. 
Határidő: 2025. január 29.      Felelős: polgármester 

 

Készült: Veresegyház Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. február 19-én megtartott 
rendes, nyílt ülésének jegyzőkönyvéből 

38/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Meseliget 
Városi Önkormányzati Bölcsőde térítési díjait 2025. évben nem emeli. 
Határidő: azonnal       Felelős: polgármester 
 
39/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete szük-

ségesnek tartja Veresegyház Város Önkormányzata Képviselő-tes-
tületének Veresegyház településképének védelméről szóló 
28/2017(XII.21.) önkormányzati rendeletének módosítását. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a PESTTERV 
Pest megyei Terület-, Település-, Környezet Tervező és Tanácsadó Kft-
vel kösse meg a rendeletmódosítás elkészítésére vonatkozó terve-
zési szerződést. 

3. A Képviselő-testület hozzájárul a Veresegyház Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének Veresegyház településképének védelméről 
szóló 28/2017(XII.21.) önkormányzati rendelet módosításához szük-
séges eljárás lefolytatásához. 

Határidő: folyamatos       Felelős: polgármester 
 
40/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogad-
ja a Veresi Krónika 2024. évi működéséről szóló főszerkesztői beszá-
molót. 
Határidő: 2025.02.19.        Felelős: polgármester 

41/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Agape 
Alapszolgáltatási Központ 2024. évi tevékenységéről szóló szakmai be-
számolót elfogadja. 
Határidő: 2025.02.19.        Felelős: polgármester 
 
42/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Veres 1 
Színház 2024. évi tevékenységéről szóló szakmai beszámolót elfogadja. 
Határidő: 2025. február 19.      Felelős: polgármester 
 
43/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ve-

resegyházi Kölcsey Ferenc Városi Könyvtár alapító okiratának mó-
dosítását az előterjesztéshez mellékelt Módosító okirat, valamint a 
módosítással egységes szerkezetbe foglalt, előterjesztéshez mellékelt 
Alapító okirat szerint elfogadja és kiadja. 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt a törzskönyvi 
nyilvántartásban történő bejegyzés érdekében szükséges intézke-
dések megtételére. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Magyar Ál-
lamkincstár előtti, 2. pont szerinti eljárás során esetleges hiánypót-
lás teljesítéséhez szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

Határidő: 2025.02.28. 
Felelős: polgármester, jegyző, könyvtár igazgató
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44/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ve-

resegyházi Kölcsey Ferenc Városi Könyvtár Szervezeti és Működé-
si Szabályzatának módosítását elfogadja és a módosítással egysé-
ges szerkezetbe foglalt szabályzatát jóváhagyja. 

2. A Képviselő-testület felkéri az intézmény igazgatóját a szabályzat hely-
ben szokásos módon történő közzétételére és kihirdetésére. 

Határidő: 2025.02.28.       Felelős: könyvtár igazgató 
 
45/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ve-

resegyházi Váci Mihály Művelődési Központ Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítását elfogadja és a módosítással egységes 
szerkezetbe foglalt szabályzatát jóváhagyja. 

2. A Képviselő-testület felkéri az intézmény igazgatóját a szabályzat hely-
ben szokásos módon történő közzétételére és kihirdetésére. 

Határidő: 2025.03.19.        Felelős: Művelődési Központ igazgató 
 
46/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóvá-

hagyja a MaciZoo Állatkert és Szabadidőpark Korlátolt Felelősségű 
Társaság (székhely: 2112 Veresegyház, Patak utca 50/A, cégjegyzé-
két vezető bíróság neve és cégjegyzékszáma: Budapest Környéki Tör-
vényszék Cégbírósága Cg.13-09-237227, adószáma: 32687347-2-13) 
2024.11.06.-2025.03.31. közötti időszakra vonatkozóan hatályos szer-
vezeti és működési szabályzatát. 

2. A Képviselő-testület felkéri az ügyvezetőt, hogy a gazdasági társa-
ság 2025.04.01. napjától hatályos szervezeti és működési szabályzatát 
készítse el és nyújtsa be jóváhagyásra a Képviselő-testület 2025. már-
cius 12-i ülésére. 

Határidő: 2025.02.21.         Felelős: ügyvezető 
 
47/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2025. 

évre vonatkozó költségvetési gazdálkodásra tett javaslatot elfogad-
ja és azt az Önkormányzat 2025. évi költségvetési rendeletének el-
készítésekor kiindulási alapnak tekinti. 

2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az Önkormányzat 2025. 
évi költségvetési rendelettervezetét az előterjesztésben foglaltaknak 
és a vonatkozó jogszabályoknak megfelelően készítse el. 

Határidő: 2025.03.07.        Felelős: jegyző 
 
48/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kijelenti, 

hogy az egyes közlekedésfejlesztési projektekkel összefüggő köz-
igazgatási hatósági ügyek nemzetgazdasági szempontból kie-
melt jelentőségű üggyé nyilvánításáról és az eljáró hatóságok ki-
jelöléséről szóló 345/212. (XII. 6.) Korm. rendelet 1. sz. mellékletében 
a 2.1.107. pontban rögzített és nemzetgazdasági szempontból kie-
melt jelentőségű üggyé nyilvánított Rákospalota-Újpest-Veres-
egyház-Vác vasútvonal korszerűsítése kapcsán a nyomvonal kor-
rekcióval határos sávokban a nyomvonal korrekció kapcsán a vál-
tozó nyomvonalat követően sor kerül új beépítésre szánt területek 
kijelölésére. Ezen új beépítésre szánt területek kertvárosias lakó-, te-
lepülésközpont vegyes, kereskedelmi szolgáltató gazdasági, továbbá 
különleges beépítésre szánt oktatási rekreációs területek. E kijelö-
lések célja a változó vasúti célú terület-igénybevétel miatt létrejö-
vő vasúti célra nem használandó területek szomszédos más ren-
deltetésű területekkel való kapcsolódásának, azaz a résmentességnek 
a biztosítása. 

2. A Képviselő-testület úgy dönt és igazolja, hogy a terv megfelel az új 
beépítésre szánt területek kialakítására vonatkozó előírásoknak, me-
lyet a tervben szereplő igazolások mutatnak be és rögzítenek. En-
nek megfelelően igazolt, hogy: 

• a lakóterületi építési övezetek és a vegyes területi építési övezetek 
csatlakoznak a meglévő települési területhez, 

• a módosítások miatt a szomszédos településekkel történő összenövés 
nem következik be, 

• új beépítésre szánt terület kijelölésre csak kiemelt közérdekből ke-
rült sor, 

• a tervben számítással igazolva van, hogy a település közigazgatási 
területének biológiai aktivitás értéke az új beépítésre szánt terület-
kijelöléssel nem csökken, 

• új lakóterület kijelölése esetén a szilárd burkolatú úton való meg-
közelítés biztosított, a közműkapacitás rendelkezésre áll, valamint az 
óvodai, általános iskolai és egészségügyi alapellátás a településen 
vagy a kijelölt új lakóterület legfeljebb 5 km-es környezetében a ki-
jelölést követő 3 éven belül biztosított, 

• a település már beépítésre kijelölt területén belül nincs olyan sza-
bad, építési tevékenységgel nem érintett terület vagy barnamezős 
terület, amely az új beépítést előirányzó rendeltetésnek és haszná-
latnak megfelel, és 

• a Magyarország és egyes kiemelt térségeinek területrendezési ter-
véről szóló 2018. évi CXXXIX. törvény új beépítésre szánt terület ki-
jelölésére vonatkozó követelmények teljesülnek. 

Határidő: 2025.02.19.       Felelős: polgármester 
 
49/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtár-
gyalta és elfogadja a Veresegyház Város Önkormányzatának 2024. év-
ről szóló éves és összefoglaló éves belső ellenőrzési jelentését. 
Határidő: 2025. május 31. 
Felelős: polgármester, jegyző, belső ellenőrzési vezető 
 
50/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtár-
gyalta és elfogadja Veresegyház Város Önkormányzatának 2025-
2029. évekre szóló belső ellenőrzési stratégiai tervét. 
Határidő: 2025. február 28. 
Felelős: polgármester, jegyző, belső ellenőrzési vezető 
 
51/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete ered-
ménytelennek nyilvánítja a Veresegyház belterület 5786/6 hrsz-ú, 7 ha 
8457 m2 alapterületű, kivett beépítetlen terület besorolású ingatlanból 
telekalakítással kialakuló cca. 1 ha nagyságú terület értékesítésére ki-
írt pályázatot. 
Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
 
52/2025.(II.19.) Kt. határozat: 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogad-
ja a Beszámoló a magánszemélyek, civil és egyéb szervezetek részé-
re 2024. évben nyújtott önkormányzati támogatásokról szóló beszá-
molót. 
Határidő: 2025.02.28.      Felelős: polgármester 
 
53/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogad-
ja az alpolgármesterek 2024. évben végzett munkájáról szóló beszá-
molót. 
Határidő: 2025.02.19.      Felelős: polgármester 
 
54/2025.(II.19.) Kt. határozat 
Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogad-
ja a bizottsági elnökök beszámolóját a bizottságok 2024. évben vég-
zett munkájáról. 
Határidő: 2025.02.19.     Felelős: polgármester 
 
55/2025.(II.19.) Kt. határozat 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Cserháti 

Ferenc Attila polgármester 2025. évi szabadságának ütemezését jó-
váhagyja. 

2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt a szabadság kiadásának nyil-
vántartására. 

Határidő: értelemszerűen     Felelős: jegyző
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A kínálatban lesznek szakkönyvek a lel-
ki egészséghez, a gyermekneveléshez, de 
nagy számban lesznek felnőtt és gyermek 
szépirodalmi kötetek is. A központi és a fi-
ókkönyvtár között átjárhatóság lesz, a 
kölcsönzés és a visszavétel helye tekin-
tetében viszonylag rugalmas lesz a szol-
gáltatás. Ez alól csak az előjegyzés lesz 
majd kivétel.  

Az új helyszín október közepéig, végéig 
kedden délelőtt és csütörtökön délután 
lesz nyitva. Ez idő alatt folyamatosan fi-
gyelik az igényeket, s ennek eredménye-
ként a nyitvatartás változhat. Az ősz 
második felében egy GYES-ről visszatérő 
munkatárssal lesz teljes a létszám, addig a 
jelenlegi kollégák látják el az ottani felada-
tokat is, váltásban. Most az internet szol-
gáltatás bekötése van folyamatban, ami 
meglepően nehéz feladatnak bizonyul. 

Napirenden van a központi könyvtár 
költözése is a jelenlegi rendőrségi épü-
letbe. A rendőrök kiköltözése után az át-
építés lehetőségeit kell felmérni, majd az 
építészeti munkákat követően kerülhet 
sor a könyvár áthelyezésére. A szakmai 
ajánlások alapján Veresegyházon egy 
legalább 1300 m2-es könyvtárnak kellene 
a lakosságot kiszolgálnia. Ezen kívána-

lomnak a Petőfi utcai épület sem fog 
megfelelni, de az egészen bizonyos, 
hogy a jelenleginél egy sokkal kulturál-
tabb, nagyobb és legfőképpen akadály-
mentesített bibliotékája lesz a városnak.  

„Könyvtárunknak az esélyegyenlőség, a 
hátrányos vagy speciális helyzetben élő 
emberek kiszolgálása, tájékoztatása terü-
letén is vannak feladatai. Ennek jegyében 
új előadás-soro zatot indítunk „Szülők is-

kolája” címen. Ezzel segítséget szeretnénk 
nyújtani a szülőknek gyerekneveléssel 
kapcsolatos problémáik megoldásához. 
Az első alkalomra április 11-én kerül sor, 
ahol is az atipikus fejlődés és a mozgás-
terápia összefüggéseiről lesz majd szó. Az 
előadók Molnár Henriette gyógypedagó-
gus-tanító és Pásztor Marianne tanító 
lesznek”.  

Rimai S. Éva

Új fiókkönyvtárunk nyílik  
A város intenzív fejlődése megköveteli a szolgáltatások bővítését is. A városi könyvtár a központban található, de az új, 

távolabbi városrészek, így a Ligetekbe költözött családok olvasási igényének kielégítése jogos kívánalomként merült fel. 
A Budapesti utca 3/A alatt (Sissy fagyizó mellett) március 18-án megnyíló fiókkönyvtár kb. 3000-3500 kötetnyi 

olvasnivalóval várja majd az érdeklődőket – adott tájékoztatást lapunknak Berze Lajos igazgató. 

Berze Lajos

Fotók: Rimai S. Éva
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A Veresegyházi Városgazda K�t. új ügyvezető igazgatója:  Kisák Péter 
Az elmúlt évben Veresegyház város intézményei közül, a várost szolgáló Városgazda Kft. megalakításával, 

új fejezet nyílt a város üzemeltetésének történetében. Az új cég létrejöttével nemcsak egyszerű névváltoztatásról 
beszélhetünk, hanem jelentős strukturális és személyi változások is történtek a társaságnál. 

A korábbi vezetés helyére Kisák Péter ügyvezető igazgató és főkertész került kinevezésre, 
akivel a város jelenlegi helyzetéről, a változásokról és tervekről beszélgettem.  

Ügyvezető igazgatóként milyen feladatok várnak önre a Vá-
rosgazda Kft. élén? 
2025. január elsejétől vagyok a Városgazda Kft. ügyvezető 
igazgatója, Cserháti Ferenc polgármester úr felkérésére. A Vá-
rosgazda Kft. teljes átalakításra kerül, kiválik belőle a Medve-
otthon, kiválik belőle a Termálfürdő és termálfűtési rendszer üze-
meltetése, ezáltal a munka a városüzemetetési feladatokra kon-
centrálódik, kiegészülve a közétkeztetéssel és piacüzemetetéssel. 
Úgy gondolom, hogy van min változtatni, van mit javítani. Lát-
ványos változáshoz évek kellenek, de bizakodó vagyok. Úgy ér-
zem, nekem mostanáig szerencsém volt, mert eddig a növé-
nyekkel foglalkoztam, ami olyan, mint a háziasszonynak a tor-
tasütés. Egy ünnep. A növények ültetésével, azzal, hogy bevi-
rágoztuk a várost, azzal nekünk jutott a tortasütés. Ezen fel-
adatköröm most bővülni fog a településüzemeltetési felada-
tokkal.  
Mik azok a dolgok, amik a Városgazda Kft.-nél fejlesztésre 
szorulnak? Milyen a támogatottság a városvezetés részéről? 
Úgy állapodtunk meg Cserháti Ferenc polgármester úrral, 
hogy a 2025-ös év a váltás éve lesz, tehát egy próba évnek né-
zünk elébe. Mindenképpen szeretném a köztisztaságot erősí-
teni. Úgy látom, hogy erre nagy igény van a lakosság részéről 
és ebben van elmaradása a városnak. Nem feltétlenül nagyér-
tékű eszközbeszerzéssel, hanem inkább munkaátszervezéssel 
kell megoldást találni erre a problémára. 
Biztosítottak az anyagi források a Városgazda Kft. részére a 
város költségvetésében a 2025-ös esztendőre?  
Az átszervezéssel azok a részlegek kerülnek el tőlünk, amik be-
vételt termelnek. Nekünk marad az önkormányzati, közfeladati 
szerződésben lévő bevétel, tehát nagyon átgondolt gazdálko-
dást kell folytatnunk. A következő évben már látni fogjuk, 
hogy milyen esetleges többletforrás kell ahhoz, hogy szintet lép-
jünk.  
A próbaév után, hosszabb távon milyen stratégia rajzolódik 
ki ön előtt? 
Gyakorlatilag a településüzemeltetési feladatok egy kézbe ke-
rülnek. A közterület-fenntartás, a köztisztaság, a zöldterület-
gondozás eddig külön-külön feladatkörök voltak, de össze kell 
vonni az egészet. Mindegyik azt szolgálja, hogy az itt élők és az 
ide látogatók életminőségét javítsa. Ezek költséges, lassan 
megtérülő, vagy meg nem térülő faladatok. Szeretném, hogy-
ha eljutnánk odáig, hogy egy-egy feladatot tervezetten tudjunk 
végrehajtani, hogy meg tudjuk előre mondani, melyik utcában 
pontosan mikor fogunk gallyazni, padkázni, vagy éppen bur-
kolati felfestést javítani. Fontos a lakosok számára, hogy ezek 
kiszámíthatóan, átláthatóan történjenek. Emellett szükséges-
nek látom, hogy a lakossággal való kommunikáció erősödjön. 
Nem elég a feladatot elvégezni, láthatóvá is kell tenni az ered-
ményeket. 
A kommunikáció erősítése kapcsán, milyen lehetőségeket 
lát? A lakosság hogyan érheti el önöket?  
Hamarosan megújul a városi honlap, illetve újraélesztettük a Vá-

rosgazda Kft. közösségi média platformját. Most már szinte min-
den héten rakunk ki valamilyen új információt. Emellett a sa-
ját oldalamat is használom erre a célra most már tíz éve folya-
matosan.  
Tehát, ha valaki személyesen Kisák Péternek ír a Faceboo-
kon, akkor az eljut önhöz.  
Az jut el leginkább. Szinte minden nap fordulnak hozzám va-
lamilyen kérdéssel. Igaz, eddig leginkább a zöldterületekkel kap-
csolatos, főleg kertészeti kérdések merültek fel, amelyeket 
mindig igyekeztem megválaszolni. Ez most ki fog terjedni a Vá-
rosgazda Kft. teljes működésére. 
Tősgyökeres veresiként ön végigkísérte ennek a városnak 
a fejlődését. Szakmai szemmel nézve milyen változást érzékel 
gyerekkorától kezdve, napjainkig?  
Nagyon sokan lettünk, ezért nincs meg az a nyugalom, ami gye-
rekkorunkban megvolt. Lecsökkentek a zöldterületek, például 
ahová mi gyerekkorunkban pecázni jártunk, a TSZ tóra, az most 
a Rózsavölgyi Márk utca kis tavacskája, ami teljesen beépült. Na-
gyon hiányolom a zöldterületet. Ezért, ahol lehet, ott próbálunk 
valamit kialakítani, mert nincs olyan közösségi zöldterület, ahol 
az emberek együtt lehetnének, ahol kicsit relaxálhatnának. Ne-
kem nagyon hiányzik, hogy nincs egy olyan közösségi hely, ahol 
ki lehet ülni egy kávézóba, ahol van ápolt füves rész, és akár ki 
lehet feküdni.  

Kisák Péterrel beszélgetek

Fotók: Hollai Gábor



112025. március

Mit lehet tenni ennek az ellensúlyozására? 
Nagyon sok lehetőségünk van. Itt van például a gyakran em-
legetett Álomhegyi tó, amiben én sok lehetőséget látok. So-
kakkal ellentétben nagyon nagy ötletnek gondolom, mert a 
Duna vizét hasznosítjuk, amit gyakorlatilag, mi lakók vettük 
meg, és használt vízként kerül vissza a tóba. Aztán itt vannak 
a fenyveseink, amik most pusztulnak, de van rá mód, hogy 
megújítsuk őket. Valamint vannak azok a zöldterületek, ame-
lyeknek a megújítása már elkezdődött. Ezek nagyon drága, 
nagyon sok társadalmi egyeztetést kívánó beruházások, 
amelyeknek az eredménye nem egyik napról a másikra lát-
szódik. 
Az Álomhegyi tó beruházásnak akadtak bírálói. Ön milyen 
hasznosítási módot lát benne? 
A székesfehérvári Sóstó számomra követendő példa. Érde-
mes ellátogatni oda. Azt is ugyanilyen szürke víz táplálja, te-
hát Székesfehérvár és vonzáskörzetének tisztított szenny-
vizére épült. Az egyik út, hogy hagyjuk, hogy birtokba ve-
gye a természet. Visszatérnének az állatok, növények, ki-
alakíthatnánk egy tanösvényt köré és lehetne ez egy pihe-
nő övezet. A másik út a sport és gazdasági célú hasznosítás, 
ami megint csak hiányzik a városból, mert a másik három 
tó a horgászok paradicsoma. Kertészként nekem az első vál-
tozat tetszik jobban, én maradnék a zöldnél. Nekem a zöld 
a szívem csücske, főleg így, hogy megépültek benne a szi-
getek is. Amikor a természet visszaveszi, márpedig előbb-
utóbb visszaveszi, akkor ez tényleg lehetne egy olyan rész, 
ahol ki lehetne kapcsolódni.  
Húsz év múlva, ha láthatóvá válna, hogy az önök munkája 
célba ért, akkor milyennek képzelné el a várost?  
Zöldebbnek. Azt látom, hogy nagyon sok helyen van öntöző-
rendszerrel ellátott zöldterületünk és ez fontos, mert nyáron 
nincs csapadék, sőt, télen sincs csapadék. Mindenki azon 
gondolkodik, hogy honnan lehet vízhez jutni. Nem hálózati víz-
hez, mert az pazarlás, hanem természetes vízhez, amivel öntözni 
tudunk.  
Van-e lehetőség megtartani azokat a vizeket, csapadékot, ami 
még ebben a száraz időszakban is adódik?  
Esőkerteken dolgozunk. Végignéztük a múlt héten a városré-
szeket, hogy hol lehetne esetleg esőkertet kialakítani. Veres-
egyház egyik része völgyben van, egy katlanban, a település má-

sik része pedig dombra épült, így nagyon 
nehéz megtartani a vizet, ráadásul a kié-
pült infrastruktúra miatt még nehezebb, 
de mutatkoznak lehetőségek. Egy másik 
lehetőség a vízmegtartásra a mulcsolás. 
2014 óta, minden egyes kiültetett terüle-
tet mulcsolunk fenyődarálékkal. Ez éven-
te több száz köbmétert jelent. Ezt nem 
megvesszük, hanem mi magunk gyártjuk 
a saját darálónkkal. Azzal, hogy takarjuk 
az ágyásokat, csökkentjük a párolgást és 
csökkentjük a gyomosodást is, tehát a rá-
fordított élő munkaerőt és a kiöntözendő 
vízmennyiségét is csökkentjük. 
Én úgy érzem, hogy a veresi lakosság 
fogékony a zöldszemléletre, és arra 
is, hogy tegyen valamit a környezeté-
ért. Veresen mit tud tenni az itt lakó, 
miben tud partnere lenni az önök mun-
kájának? 
Vigyázzon a meglévő zöldterületekre! 

A fáink nagy része nem azért pusztul el, mert kiszárad. Nem 
lehet a lakosság egészére általánosítani, de vannak fiatalabb 
társaságok, akik kiélik magukat és ennek egy-egy éjszaka 5-
6 darab fa esik áldozatul. Jó lenne ezt elkerülni! Emellett sze-
retnénk bevonni a lakosságot, az iskolákat, hogy segítsenek 
öntözni. Azt tapasztalom, hogyha valaki háza elé az önkor-
mányzat fát ültet, az ott lakó nem érzi a sajátjának, ezért nem 
öntözi, pedig nyáron, a nagy melegben nincs mindenre ka-
pacitásunk. Mi mindent megteszünk, de ebben partnerséget 
várunk a lakók részéről is. 
Birtokon belül mire kell ügyelni? Az ott keletkezett hulladék 
hasznosításában, vagy a komposztálás fontosságának tu-
datosításában, a vízmegtartásnak a lehetőségeiben lehet-
e valamiféle segítséget adni az embereknek? 
Az a tapasztalatom, hogy a lakók nagy része tudja, hogy mit kell 
csinálni. Majdnem mindenki komposztál, a legtöbben takarják 
az ágyásokat. Amit mi a városban, zöld hulladékként ledarálunk, 
és takaróanyagként felhasználható, azt eddig is elvitték tőlünk. 
Felmerült bennem, és javasoltam polgármester úrnak, hogy a 
Városgazda Kft. nem üzemelő hulladékudvarán kialakíthatnánk 
egy depót, ahova behordjuk a darálékot, amit a veresi lakosság 
ingyen elvihet. Ez még nem működik, ez egy terv a közeljövő-
re nézve.  
A Nemzeti Faültetés napja kapcsán adódik a kérdés, hogy 
önök tudnak-e hasonló közösségi programokat szervezni? 
A Veresen működő multinacionális cégek közül először a Sa-
nofi-val kezdődött el egy közös zöldterület-fejlesztési program, 
aztán ebbe becsatlakozott a GE Vernova is. Velük négy éve fo-
lyik a közös munka, és gyakorlatilag évről évre egyre na-
gyobb segítséget adnak, mind anyagi támogatással, és a saját 
dolgozói közösségük által ültetett fákkal egyaránt. Ez egyéb-
ként országosan is kuriózum. Nem nagyon fordul elő máshol, 
hogy ilyen rendszerességgel, éveken keresztül, ilyen mérték-
ben támogassák a várost és az ott lakókat. 
Lát-e együttműködési lehetőséget az oktatási intézmé-
nyekkel?  
Az idei GE Vernovával való közös gondolkodás keretében fel-
merült ez a kérdés. Ők már fel is vették a kapcsolatot, mind a Ver-
kával, mind a Fabricius József Általános Iskolával. Ebben az 
együttműködésben mi is szeretnénk aktívan részt venni. 

Nyári Arnold 
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Befejeződött a Széchenyi téri óvoda 
energetikai korszerűsítése 

A Széchenyi Terv Plusz keretében megvalósított, TOP_PLUSZ-2.1.1-21-PT1-2022-00024 számú, „A veresegyházi Széche-
nyi téri óvoda energetikai korszerűsítése” című projektünk során 220 m2 felületen megtörtént a régi épületszárny vala-
mennyi nyílászárójának cseréje. Az új ablakok fa szerkezetűek és háromrétegű, hőszigetelt üvegezéssel ellátottak, így 
az épület hőszigetelési képessége számottevően javult. Megjelenésükben megfelelnek az eredeti ablakoknak, így az épü-
let arculata nem változott. 
 
A fejlesztés keretében sor került a régi, alacsony hatásfokú gázkazánok korszerű, takarékos kondenzációs kazánokra történő 
cseréjére is. Az új kazánok hatásfoka 96%-os, ezek felelnek az épület fűtéséért, a használati meleg víz előállításáért és a kony-
ha szellőző levegőjének fűtéséért is.  

A fűtési rendszer szabályozása is átalakult. A fűtésvezérlés a külső hőmérsékletet követő, elektronikus szabályozású, opti-
malizációs funkcióval ellátva valósult meg, a fűtési energiafelhasználásnál figyelembe véve a nappali és éjszakai időszakot. 
A padlófűtés osztó-gyűjtőit termosztatikus szelepekkel látták el, és padlófűtési körönként áramlásszabályzó szelepek bizto-
sítják a szükséges és elégséges teljesítmény beállítását, így biztosítva a helyiségenkénti hőmérsékletszabályozást. 

A  beruházás során 31,42 t/év üvegház-hatású gáz kibocsátás csökkenést tervezünk elérni, ami 154,638 MW/h/év energia-
felhasználás-csökkenéssel valósítható meg. Ezzel Veresegyház Város Önkormányzata évente 1 585 770 Ft-ot takaríthat meg (a 
jelenlegi energiaárakon számolva). 

A kivitelező cégek közbeszerzési eljárás során kerültek kiválasztásra, így az ablakcsere kivitelezését a dunaújvárosi Ébenfa 
Termelő, Üzemeltető és Kereskedelmi Kft, a gázkészülékek cseréjét pedig az újlengyeli Ikon Ingatlan Kft. végezte. 

Nem elhanyagolható szempont, hogy a korszerű nyílászárók és a hatékony gázkészülékek alkalmazása révén elért energia-
megtakarításhoz jóval kevesebb károsanyag-kibocsátás kötődik, melynek hatása helyben érzékelhető. A beruházás felbe-
csülhetetlen eredménye tehát, hogy az intézménybe járó gyermekek közvetlen környezete tisztábbá, egészségesebbé vált. 

Köszönjük az Európai Unió és a Magyar Kormány támogatását! 

TOP_PLUSZ-2.1.1-21-PT1-2022-00024 
számú pályázat
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Az óvodai beiratkozás rendjét a nemzeti köznevelésről szó-
ló 2011.évi CXC. törvény 49.§-a, valamint a nevelési-oktatási in-
tézmények működéséről és a köznevelési intézmények név-
használatáról szóló 20/2012.(VIII.31.) EMMI rendelet 20.§-a alap-
ján Veresegyház Város Önkormányzata az alábbiak szerint ha-
tározza meg: 
 

A 2025/2026. nevelési évre történő óvodai beiratkozásra 
az alábbi időpontban és helyen kerül sor személyesen: 

 
2025. április 28. hétfő 8.00–17.00 között 

2025. április 29. kedd 8.00–17.00 között 

a Kéz a Kézben Óvoda 2112 Veresegyház, Hétvezér út 6. szám 
alatt található épületében. 

 

Elektronikus formában ugyanezen napokon: 

e-mail cím: ovodabeiratkozas@veresegyhaz.hu 
 

A gyermek abban az évben, amelynek augusztus 31. nap-
jáig a harmadik életévét betölti a nevelési év kezdő napjá-
tól napi négy órát köteles óvodai nevelésben részt venni. 
Ez a kötelezettség azon gyermekekre vonatkozik, akik 
2022. szeptember 1. előtt születtek, és még nem járnak óvo-
dába. A köznevelési törvény alapján lehetőség van a két és fél 
éves gyermek felvételére is abban az esetben, ha minden, a 
településen lakóhellyel, ennek hiányában tartózkodási hellyel 
rendelkező hároméves és annál idősebb gyermek óvodai fel-
vételi kérelme teljesíthető. 

Az a szülő vagy törvényes képviselő, aki a szülői felügye-
lete vagy gyámsága alatt álló gyermeket kellő időben az óvo-
dába nem íratja be, szabálysértést követ el. 

A köznevelési törvény szerint az óvodai felvétel jelentke-
zés alapján történik. Az óvodák felvételi körzete Veresegyház 
Város Közigazgatási területe.  

Az óvodai jelentkezéshez Óvodai felvétel iránti kérelem 
és mellékleteinek kitöltése szükséges, melyek a beiratko-
zás napján a helyszínen beszerezhetők, vagy letölthetők az 
alábbi oldalról: http://kezakezbenovoda.veresegyhaz.hu/le-

toltheto-nyomtatvanyok/ honlapról.

A kérelem kitöltése olvasható, NYOMTATOTT NAGYBETŰ-
VEL történjék. 

 
Az óvodai beiratkozáskor be kell mutatni: 
• a gyermek nevére kiállított lakcímet igazoló hatósági iga-

zolványt, 
• a személyazonosság igazolására szolgáló okmányt (személyi 

igazolvány vagy útlevél), 
• a gyermek nevére kiállított TAJ kártyát, 
• a gyermek nevére kiállított anyakönyvi kivonatot, 
• külföldi állampolgárság esetén a jogszerű tartózkodást 

megalapozó okiratot, 
• a gyermek sajátos nevelési igényét, hátrányos helyzetét stb. 

igazoló dokumentumot. 
 
Felmentési lehetőségek:  
A szülő kérelmére a járási hivatal mint felmentést engedé-
lyező szerv, az óvodai nevelésben való részvétel teljesítése 
alól felmentést adhat, ha a gyermek családi körülményei, sa-
játos helyzete ezt indokolja. A felmentést annak az évnek az 
augusztus 31. napjáig adható, melyben a gyermek a 4. 
életévét betölti, különös méltánylást érdemlő esetben, 
újabb kérelem alapján annak az évnek az augusztus 31. nap-
jáig, amelyben a gyermek az 5. életévét betölti. (Cím: Pest Me-
gyei Kormányhivatal Gödöllői Járási Hivatal Hatósági Osz-
tály Határidő: 2025. 04. 15.) 

A külföldön történő óvodáztatás bejelentését az alábbi 
címre kell beküldeni: Oktatási Hivatal Köznevelési Nyilván-
tartási Főosztály (cím: Bp., 1363, Pf.19.). 

 
A felvételről, átvételről az óvoda vezetője dönt. Az óvoda ve-

zetője a döntést 2025. május 28. napjáig írásban közli a szülő-

vel, melyet elektronikus formában küld meg. 

Az óvodavezető döntése ellen jogorvoslatnak van helye. 
A döntés ellen a szülő a közléstől, ennek hiányában a tudo-
mására jutásától számított 15 napon belül – jogszabálysér-
tésre vagy érdeksérelemre hivatkozással – Veresegyház 
Város Önkormányzat Jegyzőjének címezve, a Kéz a Kézben 
Óvoda vezetőjéhez nyújthat be kérelmet. 

 
Veresegyház, 2025. március 3. 

 
 
 
 
 
 

HIRDETMÉNY 
 

a Kéz a Kézben Óvodába 
történő beiratkozás, előjegyzés rendjéről 

Pásztor Katalin s.k. Cserháti Ferenc s.k. 
óvodavezető polgármester
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Komfortosabb játszótér, 
kulturált kikapcsolódás  
A Mézesvölgyi Játszótér mellé a következő hónapban beüzemelésre 
kerül egy modern mobil WC, amely tovább növeli a terület kényel-
mét és a családok számára biztosított szolgáltatások színvonalát. 
Az alábbi látványtervek alapján fog megvalósulni a projekt, amely 
tükrözi a tervezett megjelenést és funkcionalitást. Bízunk benne, hogy 
a közösség igényeit szem előtt tartva egy modern és praktikus meg-
oldás készül el a tavasz folyamán.

Városszerte zajlanak a fejlesztések! Újabb járdaszakaszt építünk a Hétve-
zér utcában az Anonymus utca és a Szent Erzsébet körút között, ezáltal biz-
tonságos és kényelmes lesz a gyalogos közlekedés a Csonkás és a Táborhely 
városrészek járdás összekötésével. Emellett folyamatosan zajlanak a ká-
tyúzási munkálatok városszerte. Már több mint 900 m² útfelület került ki-
javításra, és a munkálatok tovább folytatódnak.

A Fabriczius Alapítvány (EuroParty tematikájú) jótékonysági bál támogatói:

Köszönjük szépen a támogatók hozzájárulását a bál megszervezéséhez! 

Suli-buli 2025

100 mester barkácsbolt 

AGT Audit Kft. 

AnZsu Hair Stúdió – Janik Zsuzsi 

A-Z Lab 

Bariland 

Bariland Kft 

Benyovits Anikó Masszázs 

Booty Camp – Tar Renáta 

Borla Photo 

Börzsöny Aranya Vendégház 

Burny's Cake Tortacsodák 

Cerka papírbolt 

Cocco Mio étterem, Fót 

Csancsár Erika – Én kosaram 

Csili csemege 

Csombiuszi 

Daróczi Magdi 

Dekorklinkia 

Dobroczi Erzsébet  (Fabri. 3.c osztály) 

Dukát Ablak Kft. 

Éden Lounge Étterem  

Éden Pihenőház Veresegyház  

Éden Szépségszalon 

Eggi Color 

ELAN beauty stúdió 

Erdőkertesi Község Önkormányzat 

Fabriczius 1.c osztály 

Fabriczius 1.g osztály 

Fabriczius 3.f osztály 

Fabriczius 4.d osztály 

Fehér Viktória kutyakozmetika 

Fekete Edit 

FürjFarm Veresegyház 

Fűziné Visi Piroska és a 8.h osztály 

Gigerli étterem 

Gokart Vác 

Golden IT Solution Kft 

Gombai cukrászda 

Gyarmati család (Fabri. 3.c osztály) 

Gyógyászati segédeszközbolt 

Hatos Bettina 

Hory-Plast Plusz Kft 

Izzó 2000 

Jamboree játszóház 

Jázmin Flowers virágbolt és kertészet 

Kata kávéháza Őrbottyán 

KATALONKA/Paskáné Kiss Katalin 

Kerékcsere.hu 

Kitty Beauty and Hair Studio 

Kiwisun Veresegyház 

Kontó Zenta 

Kucsa-Ker Kft. 

Kusztos Mónika Kozmetikus 

La Pizza Nostra étterem 

Liget Hair Salon 

Mandula Apartmanház – Balatonalmádi 

Marika konyhája 

Marssy szalon 

Mey Hungária Kft. 

Mixbazár Veresegyház 

MobiliTárs 

Momento cipőbolt Veresegyház 

Nagy-Király Ildikó 

Nail Jungle (Fabriczius 3.c osztály) 

Pá-Ja Kft. 

Paletta Papír, Írószerbolt 

Papp Fanny 

Pille Market 

Piroska Zöldség 

Pöttöm-Potom gyermekruha 

Prána jóga élmény (Diófa -ház) 

Praxis Patika 

Premium Delicatessen 

PrimaPék 

Rockin' Board TáncSport Egyesület 

Rococo Szépségszalon 

Rusz Martina 

Rusz Renáta 

Smaragd SE 

Smokeless Building Kft. 

SnackPack 

Steve's car cosmetics (autókozmetika) 

Sulyán Cukrászda 

Süni Vegyes 

Szabiklíma 

Szent Erzsébet Patka 

Szilárd Otthonok Kft. 

Szilko Gyros 

Szivárvány Papírbolt 

Szuperlurkó Gyerekközpont Őrbottyán 

Szűcs-Tóth Katica 

Szűcs Fogadó 

Te döntesz! – Gulyás-Csombor Renáta 

Terike Bioboltja 

Termál Étterem 

Tóth Magdolna 

Tőke Dominika 

Unger Tímea 

Váci Mihály Művelődési Ház 

VALK 

Vargabetű könyvesbolt 

Veresegyházi Városgazda Kft. 

Verescomp 

Veresegyház Város Önkormányzat 

Veresegyházi Zoknibolt 

Veresi Házszerviz 

Veresi Könyvesbolt 

Viking gym 

Viktória Bisztró 

Zalakerámia 

Zumba Jucus 

Önöknek építjük...
Forrás: Facebook/ Veresegyház Város Hivatalos Oldala 
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Fotók: Hollai Gábor

Nőnapi ünnepség 
Március 9-én köszöntötte a város Veresegyház hölgyeit. 

A Kucsa Tamás Városi Sportcsarnokban megrendezett ünnepségen köszöntőt mondott Cserháti Ferenc polgármester, 
fellépett Pindroch Csaba színművész, Miller Zoltán színész, énekes, továbbá egy táncprodukció erejéig a Marcipán SE. 

Köszönet a szervezésért a Váci Mihály Művelődési Központ munkatársainak! 

Közélet
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Kisák Péter főkertész 
Mi volt az előzménye ennek a sajnálatos eseménynek? 
A reveteki Búzavirág – Kútfő – Szurokfű – Revetek utcák által hatá-
rolt terület fakivágását nem a Városgazda Kft. kollégái végezték, mi-
vel a mi emberi és technikai lehetőségeinket ez a feladat megha-
ladta. A terv a terület kitisztítása volt, egy parkerdő létrehozásával, 
ehhez két nyomvonal lett készítve, ahol az erdészeti gépek be tud-
tak menni. A lakossági felháborodás után leállt a fakivágás, le lett 
mondva a vállalkozó megbízása is. A maradék fákat a Fakopp mód-
szerrel vizsgálta Prencsok János minősített favizsgáló, aki további 
177 fát jelölt meg, amelyet orvosolni vagy kivágni kell. Ezzel egy idő-
ben egy közeli területen (a Búzavirág – Kútfő – Pipacs – Csillagfürt 
utcák által határolt területen) munkatársaim is távolítottak el szála-
lással, vagyis egyenként úgynevezett lábon száradt, ezért veszélyessé 
vált fákat. Ebben az esetben lakossági panasz nem érkezett.  
Tehát a vitatott területen is hasonló módon kellett volna eljárni?  
Ha szálalással történt volna a fakivágás, véleményem szerint nem 
okozott volna lakossági felháborodást. Ami nyilvánvaló prob-
léma, hogy a reveteki erdős részek alapvetően invazív, vagyis 
nem őshonos, a honos növényzetet kiszorító, azokat veszé-
lyeztető fajokkal befásodott területek.  
A lakosság számára ezek az erdős foltok védendő, magas ér-
téket képviselnek, amelyet szeretnének a legtermészetesebb 
formában megőrizni. Megoldást jelentene, ha nem nyúlná-
nak semmihez?  
Sajnos nem. Ha semmihez nem nyúlnánk, akkor egyrészt egy 
áthatolhatatlan, kezelhetetlen dzsungel lenne, másrészt az ős-
honos növények kipusztulnának. Ha nem kezeljük, az erdősáv 
nem maradna erdő.  
Egy javaslat alapján a beteg, illetve az invazív fákat évek alatt 
szálalással kivennék, miközben ültetnének új, őshonos fa-
fajokat. Ehhez a 10 millió Fa helyi csoportja is felajánlott cse-
metéket. Ez mennyiben kínálna megoldást?  
Ez lenne a középút, amellyel a fórumon jelen levő lakosok több-
sége is egyetértett. Hosszú folyamat lenne, de tízéves távlatban az 
ide való őshonos, Gödöllői dombságra jellemző flóra jönne létre.  

A város környezetvédelmi programjában olvastam, hogy terv-
ben van egy Zöld Kataszter létrehozása. Ez mikorra várható?  
Sajnos még nem készült el, mivel nincs erre kapacitásunk. Ehhez 
külsős céget kellene megbíznunk, ez pedig nagyon sokba kerülne: 
minden zöld felületet végig kellene mérni, vizsgálni, és nyilván-
tartásba venni. Célunk, de a megvalósítás dátuma nagy kérdés. 
A parkerdő besorolással eléri azt a védettséget a terület, amit 
a lakosság szeretne?  
Én úgy gondolom, hogy nem a terület átsorolásán múlik a vé-
dettség, hanem a vezetésen. A vezetés részéről most sincs meg 
a szándék a terület hasznosításának megmásítására, erdőként 
fogják kezelni.  
A következő választásokkor egy más vezetés esetén is meg-
állna majd ez a védelem?  
Új vezetés esetén sajnos megváltoztathatják. De erre a helyi ren-
delet sem ad védelmet, mivel a helyi rendeletet is a vezetők hoz-
zák. Országos védettséget pedig ez a terület nem kapna, nin-
csenek olyan fajok, ami indokolttá tenné.  
Egy saját Zöld Értéktár nem kerülne pénzbe vagy sok mun-
kába, ráadásul a politika felett állna. Ez nem adna nagyobb 
védettséget?  
Nem tudom, ez jelentené a megoldást. Sokkal inkább bízom a 
társadalmi egyeztetésekben és az összefogásban. 
 
Cserháti Ferenc polgármester 
A reveteki erdős rész kezelésében miért nem Kisák Péterék 
végezték a problémás vágást?  
Más volt a feladat, itt a külső határt kellett volna rendbe tenni 
az erdős részen, ezért nem Kisák Péterék végezték. A további-
akban viszont mindenképpen szeretnénk, ha a főkertészünk fel-
ügyelné a terület gondozását, munkáit. 
Mi volt az Önök terve, elképzelése, amihez a vállalkozót be-
vonták?  
Az alapvető terv az volt, hogy ezeket a befásodott, erdős részeket 
kitisztítva parkerdőt hoznánk létre a lakóépületek között. A par-
kos, padokkal, esetleg rönkjátszótérrel ötvözött erdőt azonban 

a lakosság elutasította – megértettük, ezt 
fogjuk követni a jövőben.  
A környezetvédelmi programtervüket 
átolvasva számos céljuk egyezik a la-
kosságéval: ilyen például a lakott részek 
közé ékelődött zöld területeket védelme.  
Az önkormányzat tervében évek óta sze-
repel a zöld területek növelése, azt azon-
ban a lakossági fórumokon értettük meg, 
hogy nem lehet és szabad egységesen ke-
zelni. A reveteki részt illetően a lakosság ké-
rése az volt, hogy minimális beavatkozás 
történjen, tehát ezt fogjuk tenni. A kivágott 
fákat még el fogjuk vinni, illetve a függet-
len szakértő által megjelölt beteg, elhalt fá-
kat rendezni kell majd, amint az időjárás 
engedi. A folytatást ősszel gondolom reá-
lisnak, új, őshonos fákat ültetni, illetve 

A reveteki erdők jövője  
Tavaly decemberben a reveteki lakóépületek közé ékelődött, befásodott erdős részekben meglepetésszerű, 

tömeges fakivágás történt, amely nagy közfelháborodást okozott. A lakosság a favágás megszüntetése után fórumokon 
és a helyszínen tett javaslatokat, érvelt, illetve mondta el a terület kapcsán az elképzeléseit, vágyait – amely úgy tűnik, 

meghallgatást is nyert. A reveteki terület rendezése kapcsán elhangzottakat összegezve készült körképünk, 
melyhez Cserháti Ferenc polgármestert, Kisák Péter főkertészt, reveteki lakókat és Tatár Sándor szakértőt kérdeztük meg. 

Közélet
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majd 4-5 éves távlatban a fapótlás mellett szálalással kivenni az 
invazív fajokat. Ezt már Kisák úrék végeznék.  
A 10 millió Fa helyi csoportjától érkezett felajánlás facsemeték 
és cserjék ültetésére, melyekkel javítani lehetne az erdős rész 
ökoszisztémáját. Tervezik ezeket elfogadni, esetleg na-
gyobb őshonos fák ültetését is? 
Örömmel fogadnánk. A lakossággal tavasszal terveztünk egy is-
mételt helyszíni bejárást, és örülnék, ha akár közös ültetésre is 
sor kerülne. Ha jól tudom, Marik doktor, a terület önkormányzati 
képviselője is a fásításra, erdősítésre fordítaná a terület közös-
ségi költségvetési forrását, szintén a lakosság igénye alapján. 
A terület védettsége kapcsán elhangzott, hogy parkerdővé 
vagy véderdővé nyilvánítanák. Megoldást jelentene ez? 
A hosszú távú tervünk egy Zöld Kataszter létrehozása, legalább 
az alapvető védendő értékek, területek felvétele. A parkerdővé 
nyilvánítás ez esetben csupán az említett helyreállítást jelen-
ti. A jogi státusz mellett részünkről van egy elköteleződés, de nyil-
ván mi négy évre vállalhatunk garanciát.  
 
Tatár Sándor, Tavirózsa Egyesület 
A reveteki fák kivágása kapcsán a kivágott fákon kívül tör-
tént szakértői felmérés is. Ezt szakmailag hitelesnek látja?  
A felmérést végző személy szakmailag hiteles és korrekt vizs-
gálatot végzett, illetve javaslatot is tett. Számomra elfogadha-
tó, hogy még közel 180 fa van, amelyet el kell távolítani elhalás 
vagy betegség miatt, és plusz kényszerűség, hogy az invazív fa-
jokat sem szabad hosszú távon meghagyni. 
A felvetett megoldási javaslatok közül melyiket támogatná, 
és miért?  
A Tavirózsa Egyesület lakossági felmérése alapján az itt lakók 
elsöprő többsége az erdős részek védelmére, megőrzésére sza-
vazott. De ahogy a fórumon is elmondtam, nem megoldás, ha 
minden így marad, beavatkozás nélkül. Az inváziós fafajok (os-
torfa, bálványfa) miatt közel felére csökkent a madarak, élőlé-
nyek száma mint egy egészséges ökoszisztémájú területen, ami 
már most is észrevehető. Szükség lenne az őshonos fajok, cser-
jék ültetésére, ezt a lakosság többsége elfogadta a fórumon, mint 
ahogy az inváziós fajok szálalással (egyenként) való szakaszos 
eltávolítását is. Ültetni tehát lehet és kell is, de mindenképp ős-
honos fajokat, hogy növeljük a biodiverzitást.  

Az úgynevezett Zöld Kataszter vagy egy Zöld Értéktár meg-
oldást jelentene a terület védelmére?  
Igen! Bár a Zöld Kataszter mindenképp külsős szakértő bevo-
nását igényelné, de ez is megoldható. Egy Zöld Értéktár esetén 
nincs olyan szakmai kötöttség, bárki javaslatot tehet, mit ve-
gyenek fel, és ehhez nem kell védett vagy fokozottan védett stá-
tusz sem! Ami viszont ide bekerül, az a politika felett áll, a bi-
zottságban a városvezetés kisebbségi pozícióban lenne. Per-
sze a bekerülést a szakmai résztvevők döntenék el a területi, 
helytörténeti és környezetvédelmi szempontok együttes fi-
gyelembe vételével. Én mindenképp javasolni fogom a bizott-
ságban ennek a létrehozását! 
 
Steiglerné Vanderlik Lívia, Csordás Gergely 
(reveteki lakosok) 
A reveteki erdősáv fakivágása kapcsán ti képviseltétek a la-
kók érdekeit. Mi volt a fő kérésetek? 
CsG: Mi azért költöztünk ide, mert ez a zöld terület számunk-
ra felüdülést jelenteti. Sokan évtizedek óta ezekért az erdőfol-
tocskákért élnek itt. Ezt szerettük volna polgármester úr és a kép-
viselők számára is kifejezni, hogy ezeket szeretnénk megőriz-
ni a legtermészetesebb formában.  
SVL: Az első és legfontosabb kérésünk az volt, hogy állítsák le a 
vágást amíg nem történik konszenzus, és zárják le a területet. Ez 
meg is történt a dr. Marik Györggyel való helyszíni bejárás után. 
A terület lezárása is megtörtént egy kötéllel – én még várom, hogy 
egy konkrétabb lezárása lesz a területnek, hogy ne jöhessenek be 
autóval, vagy szemetet lerakni, illetve hogy a mezőőr ellenőriz-
ze legalább időközönként. Továbbá azt szeretnénk, ha már csak 
mentés jelleggel vágnának ki fát, és csak annyi ösvény legyen, 
amennyi volt: két keskeny gyalogút. Szeretnénk, ha visszaadnák 
a természetnek, a területet, és pótolnák a fákat, növényeket.  
Ezek a területek nem erdő besorolásúak, azonban az sem 
adna védettséget, hiszen kivághatóvá válna. Mi adna szá-
motokra megnyugtató garanciát?  
CS G: Marik György képviselő úr megígérte, hogy véderdő vagy 
más minősítést eszközölnek, ami védettséget adna a területnek. 
SVL: A hallottak alapján én tartok tőle, hogy a parkerdő besorolás 
nem adna védettséget. A Zöld Értéktár jól hangzott, jó lenne, ha 
lenne ilyen védelmi kategória, ami később sem változna meg.  
A lakossági fórumon elhangzott az őshonos fák ültetése. 
Hogy látjátok, ebben partner lenne a lakóközösség? 
SVL: Nyilván az lenne a jó, ha szakemberek iránymutatásával visz-
szaerdősülne a terület, én a családommal örömmel vennék részt 
benne. A cél az, hogy lehető legrövidebb időn belül visszapótol-
nánk a fákat, így gyógyítanánk a sebeket, hogy helyreálljon az erdő.  
CSG: Az itt élők közül többen szívesen vállalnák, ha kell, gon-
dozni, figyelni a kisebb fákra. Mellette a kerítésektől 5 méteres 
sávban kitisztított területen szeretne több lakó ültetni galago-
nyát, somot, kökényt. 
A lakossági fórum után hogyan érzitek a helyzetet?  
CSG: Részemről bizonytalannak. Kaptunk ígéretet polgármes-
ter úrtól, hogy nem fogják folytatni az erdős részek és az aljnö-
vényzet kivágását. Most várunk. Leginkább azt, hogy a megfe-
lelő tájékoztatást megkapjuk jóval a munkálatok megkezdése előtt. 
SVL: Én bizakodó vagyok, reménykedem. Polgármester úr azt 
ígérte, tavasszal találkozunk, és megbeszéljük a továbbiakat. Sze-
retném hinni, hogy így történik majd. A mai világban nagy do-
log, ha valaki beismeri, hogy hibázott, és elnézést kér. A tavasz 
el fogja dönteni, hogy ez csak szándék marad, vagy valóban kö-
zösen tudunk gondolkodni és cselekedni.  

Lamos Edit 

Fotók: Kisák Péter
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A közoktatásról szóló törvény értelmében a 
sajátos nevelési igényű gyermeknek, ta-
nulónak joga, hogy különleges gondozás 
keretében állapotának megfelelő pedagó-
giai, gyógypedagógiai, konduktív peda-
gógiai ellátásban részesüljön attól kezdő-
dően, hogy igényjogosultságát megállapí-
tották. A különleges gondozást a szakértői 
és rehabilitációs bizottságok szakértői vé-
leményében foglaltak szerint kell biztosítani.  

A sajátos nevelési igény a jelenleg hatá-
lyos köznevelési törvény szerint csupán a 
gyógypedagógia kompetenciá jába tartozó 
problémákat veszi figyelembe: „4. § [...] 25. 
sajátos nevelési igényű gyermek, tanuló 
[...], aki a szakértői bizottság véleménye 
alapján mozgásszervi, érzékszervi, értelmi 
vagy beszédfogyatékos, több fogyatékos-
ság együttes előfordulása esetén halmo-
zottan fogyatékos, autizmus spektrum 
zavarral vagy egyéb pszichés fejlődési za-
varral (súlyos tanulási, figyelem- vagy ma-
gatartás-szabályozási zavarral) küzd.”  

A Dunakeszi Tankerületi Központ illeté-
kességi területéhez tartozó három járás (az 
aszódi, a gödöllői és a dunakeszi járások) 
egyetlen EGYMI intézményeként meghatá-
rozó szakmai szervező és irányító szerepe 
van a gyógypedagógiai ellátás területén. A 
székhelyen, és a telephelyen 277 gyermeket 
74 pedagógus és számos pedagógiai asz-
szisztens nevel, oktat. Veresegyházon 47 
pedagógus dolgozik, 200 gyermeket el-
látva, FNO ellátásban 43 tanulót látnak el. 
Ahogy az igazgatónő fogalmazott: 
• „A Logopédiai Tagozaton külön neve-

lésben tanítható súlyos beszédfogya-
tékos gyermekek vannak (beszédér-
tés-,beszédészlelés zavar, diszkalkulia, 
diszlexia, diszgráfia), elnyújtott első 
osztállyal általános iskolai tanterv sze-
rint haladnak. A 13 fős csoportlétszám 
engedéllyel 15 főre bővült. 

• Óvodás csoportjaik gyógypedagógiai 

fejlesztést végeznek sérült gyermekek 
körében (2 csoport 16 gyermekkel). 

• A Szivárvány (gyógypedagógiai) Tago-
zat a tanulásban akadályozottak, enyhén 
értelmi fogyatékosok tanulnak (F70 
BNO kód) 8 osztályfokon, de négy osz-
tályban maximálisan 13 fős létszámmal. 
A BNO kód változtatására van lehetőség, 
a kötelező felülvizsgálatok alkalmával. 
Itt csak gyógypedagógusok taníthatnak.  

• A 2013-ban megalakult utazó gyógype-
dagógusi hálózatuk átlagosan 450 in-
tegrált sajátos nevelési igényű (SNI-s) ta-
nuló gyógypedagógiai irányú fejleszté-
sét végzi, mely a Dunakeszi Tankerületi 
Központ 55 intézményében általános és 
középiskolába járó gyermekek, tanulók 
integrált ellátását biztosítja 16 éves korig. 
Az ellátást a befogadó intézmény igény-
li meg az EGYMI-től. Az utazó hálózat 18 
főállású gyógypedagógus mellett számos 
óraadó pedagógussal dolgozik.  

• Nagy álmunk FNO/SHF osztály (súlyosan 
fogyatékosok otthoni ellátását segítő) 
létrehozása is a tankerület határain belül. 

• Fejlesztő házban két osztály tanul 7-7 fő-
vel. A Csiga Csoport magas támoga-
tottsági igényű, a Dinó Csoport magasan 
funkcio  náló, ép értelmű autista tanu-
lókkal foglalkozik (14 gyermek).” 
Az EGYMI célja, hogy a pedagógus-gye-

rek-szülő együttes hatékony, egymást erő-
sítő munkájaként tanulóik továbbtanulási 
lehetőségei kiszélesedjenek, társadalmi 
beilleszkedésük jobb eséllyel valósuljon 
meg. Vallják, hogy szakmai módszertani 
intézményük egy olyan bázis, ahol a gyógy -
pedagógiai tudás párosul a sok éves ta-
pasztalattal. Ebből a forrásból egyre több 
csatornán keresztül kívánnak ismereteket 
juttatni minden arra nyitott pedagógus-
nak, aki a gyógypedagógiai módszereket 
és eljárásokat kívánja hatékonyabban al-
kalmazni munkája során.  

A jövő nemzedékéért érzett felelősség-
vállalás körültekintő döntéshozatalt kíván 
az oktatásban résztvevők mindegyikétől: a 
fenntartótól, a pedagógusoktól és a szülők-
től is. Megható volt látni és tapasztalni az 
igazgatónő elhívatottságát szakmája, neve-
lési elvei iránt és a kollégái iránti tiszteletét, 
amelyet hittel tud átadni a fiatal pedagógu-
soknak. Ha ehhez megkapja a szükséges 
anyagi és erkölcsi támogatást, akkor az 
eredmények sem fognak elmaradni. Ez 
szükséges ahhoz, hogy a szülőket segítsék 
a hátrányosabb helyzetű gyermekeik neve-
léséhez és esélyt kapjanak az önálló életre, 
tanulmányaik folytatásához. Szükséges a 
tanulók további életének nyomonkövetése 
annak érdekében, hogy az EGYMI visszajel-
zést kapjon a gyógypedagógiai munkájá-
nak eredményességéről.  

Az igazgatónő büszkén számolt be a diá-
kok tanulmányi eredményeiről, sport- és 
rajzversenyeken elért eredményeiről. A ta-
nulók alkotásairól a jelenlévő Darvasi László 
festőművész is elismerően nyilatkozott. Az 
ünnepekekről is méltóképpen megemlé-
keznek a gyerekekkel. Emlékezetes esemény 
volt az intézmény életében például az a Mi-
kulás ünnepség, amelyre egyszerre több té-
lapó egy-egy VW „Bogár”-ral érkezett, 
amelyet a gyerekek a mai napig emlegetnek. 

A Civil Kör vezetője és a jelen volt tagjai 
elismerésüket fejezték ki azért a tevékeny-
ségéért, amelyet az egyre növekvő igé-
nyek mellett az intézmény kifejt.  

Rimai S. Éva 

Bihari Bianka 7. osztályos tanuló munkája

„A könyveket nem azért kell olvasni, hogy 
azokból az életet ismerjük meg, hanem azért, 
hogy megtanuljuk belőle az élet megismeré-
sének módját.”                        (Kopátsy Sándor) 

Fotók: Rimai S. Éva

Civil Kör 

Látogatás az oktatási intézményeinkben II. 
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény Általános Iskola és Óvoda – EGYMI 

Az esős idő sem riasztotta el a Civil Kör tagjait attól, hogy látogatást tegyenek a Veresegyházi EGYMI-ben 2025. február 27-én. 
Dr. Mohai Imre vezetésével az érdeklődőket Horváthné Haász Veronika, az alig egy hónapja kinevezett főigazgató 

fogadta és szolgált információkkal az intézmény tevékenységéről, amely 2017-ben nyitotta meg kapuit.  

Közélet
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Közélet

A lentebb olvasható szavakkal méltatta Krúdy Gyula az írófe-
jedelem jelentőségét. Jókai Mór 200 évvel ezelőtt, 1825. febru-
ár 18-án Komáromban, nemesi családban született. A nemes-
séget jelző „y”-t a neve végén 1848-ban, a szabadságharc ide-
jén „i”-re változtatta. Ő irodalmunk legolvasottabb és legter-
mékenyebb regényírója, többek között 100 regényt hagyott maga 
után. Munkássága teremtette meg Magyarországon a mo-
dern értelemben vett olvasóközönséget. Betetőzője a magyar 
romantikának és túl is élte azt, művészetébe beleszövődtek a 
népiség és a realizmus jegyei is. 

Nagyné Vogl Magdolna 
 

„Gazdagabb volt ő Esterházynál, a váradi káptalannál, még Rot -
schildnál is – övé volt két-három emberöltőn át egész Magyar-
ország, és gazdagsága olyan kifogyhatatlan volt, hogy egész éle -
tében, öregségéig mindig csak ajándékozott. 

Ajándékozott jó időt, amikor zordon volt az éghajlat Magyar-
ország felett, adott boldogságot, amikor a szívek megszakadtak 
a fájdalomtól. Enyhülést írt fel a legszomorúbbaknak, akik már 
élni sem bírtak a bánattól, és gyógyszert vitt a betegeknek, akik 
elfelejtették szenvedéseiket az ő mesemondására. Tavasz ünne-
pét varázsolta a látóhatárra, midőn odakünn a havas fergeteg 
járt, és felélesztette az érzelem kihamvadt tüzet az öreg szívek-
ben. Megtanította a süketeket a madárdalra figyelni, és örökös 
tanácsadója volt ifjaknak és nőknek, akik szeretni vágytak; sze-
líd mulattatója az özvegyeknek, akik felejtgetni óhajtottak; bi-
zalmas vigasztalója a szerencsétleneknek, akik lábukat törték, 
vagy szívüket elveszítették. 

Ajándékozott meleget, amikor Magyarországon nagyon hideg 
volt, és adott mosolyt az arcokra, amikor Magyarországon te-
mettek. Régi, boldog emberekről dúdolgatott a boldogtalanok-
nak, végső elégtételről szólt az igazságtalanságot szenve - 
dőknek, pórul járt cifrákról a rongyosoknak, és holtig tartó sze-
relemről a megcsalottaknak. Regét mondott a koldusnak dús 
őseiről, és regényt írt az anyának, akinek meghalt egyetlen gyer-
meke. Boldog Magyarország jókedvét tükrözte a gondban meg-
őszülteknek, és szüretre invitálta a szomjasokat. 

Álmokat hintett széjjel a könnyeivel virrasztó álomtalan kis 
magyar háztetők felett, és az igaz szerelem példázatát mondta 
el a szüzeknek, akik már-már figyelni kezdtek a csábítás ajtó-
nyikorgására. Hős apákat állított a nyúlszívűek elébe, és felhő 
koszorúzta ideálokat a porban csúszók elé. Gyermek égi tekin-
tetében gyönyörködő nőt mutatott a hiú bálkirálynőnek, és a sze-
gények egyszerű boldogságát irigyeltette a dölyfös gaz da - 
gokkal. Eszményi férfiút mutatott be a bazsarózsa arculatú fa-
lusi kisasszonynak, és az öregasszony fásult szívvilágában fel-
elevenítette ifjúkori ismerőseit. Zümmögő tündérekkel népesítette 
be a télszagú messzi magyar tanyaházakat, és a nagyvárosok 
életuntjainak kedvet szerzett az erdők és várromok látogatásá-
hoz. Ott ült az asztalnál, amikor pohárcsengés mellett bokázott 
a magyar ősi humora, és karon fogta az emésztő éhségű ván-
dorlót az országúton. Mesélgető hangját hallani lehetett a vidéki 
kisvárosok varrógépeinek pergésében, midőn esküvőre vagy te-
metésre készült a ruházat, és halkan kísérgette divatsétájában 
az álmodozó nagyvárosi dámát. Étvágyat szerzett elbeszélése-
ivel a gyomorbajosoknak, és kalandos kedvet furulyázott a lus-
ták sarkaiba. Falusiak fosztotta tollpilléiben együtt repkedett 
mesemondásra a legrégibb népmesékkel, és szerelemre ger-
jesztette a magános vadászt az alföldi tavak körül. Fannyk és 
Noémik arcképeivel gazdagította a férfiszívek galériáját, és régi 
nagyasszonyok erkölcseiről diskurált a tyúklevesét főző gazd-
asszonynak. 

Gyönyörű magyar hon andalgó égboltozatával és álmodozó 
tájaival ismertette meg azokat, akik a szobát őrzik, és a soha 
vissza nem térő nagyszerű tizenkilencedik századot írta meg 
azoknak, akik a jelenben nem érzik jól magukat. Bölcs, régi jó 
táblabírákról regélt az ügynökösködő generációnak, és a sze-
gények örök szerelméről az érdekházasság után futkározóknak. 
A letűnt század azon hatalmas férfiainak lába nyomain vezet-
gette a gyenge utódokat, amely férfiak naggyá, boldoggá és 
szabaddá tették Magyarországot, és megerősítgette hitükben az 
idealistákat, amikor már mindenki kinevette őket a városon. – 
Ezért volt a leggazdagabb ember Magyarországon.” 

Krúdy Gyula – A magyar milliomos (1921) – részlet 

Jókai 200 
200 éve született Jókai Mór, a magyar irodalom egyik legnagyobb alakja. Az alkalomból az Országgyűlés 2025-öt 

Jókai emlékévvé nyilvánította. Lapunk most Krűdy Gyula író és  Nagyné Vogl Magdolna, nyugalmazott iskolaigazgatónk 
szavaival emlékezik az írófejedelemre. 

Horovitz: Jókai Mór portréja (1888)
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Hitélet

Idén számos randiponton és különböző eseménye-
ken összesen több mint 400 randevút hoztunk össze 
házaspároknak –amiről tudunk. Alább olvashatóak a 
helyi egyházak beszámolói a saját programjaikról, de 
nem csak az egyházak vettek részt a Házasság he-
tében. Nagy örömünkre elkötelezett partnerekre ta-
láltunk a helyi vállalkozások, vendéglátósok körében, 
akik kedvezményeket biztosítottak a házasoknak, és segítettek, 
hogy a szervezők által készített randifeladatokat használhas-
sák a párok. Bekapcsolódtak a közös munkába helyi szakem-
berek is - nagyszerű beszélgetés volt a könyvtárban Toldi Be-
áta család- és párterapeuta vezetésével a biztonságról és fi-
gyelemről. Előadást szervezett a Café Frei, közös sportolási le-
hetőséget biztosított a VVSK, és hát az egyik legnépszerűbb 
program minden évben a tó körüli séta is. Sőt, magánszemély 
támogatóinknak valamint a Veresegyházi Termálfürdőnek, a Café 
Freinek és az Apakovásznak köszönhetően még nyeremény-
játékot is tudtunk hirdetni!  

Szívből reméljük, hogy minden résztvevő pár 
olyan útravalóval távozott az általunk szervezett 
programokról, ami kitart a jövő évben is. Bízunk 
benne, hogy jó élmény volt a házasság heti randi, és 
a résztvevők kedvet kaptak, hogy rendszeresebben 
találkozzanak kettesben, randevúzzanak. Hiszen a 
kapcsolatunk ápolása nem évi egy hetet igényel, 

hanem rendszeres feladat. A Facebook oldalunkon ezért év 
közben is szeretnénk segíteni a párokat, hogy értékes tartal-
makat, tippeket olvashassanak a közös időtöltésre. 

Továbbá mi, akik önkéntesként szervezzük évről-évre a helyi 
programokat, szeretettel várjuk minden magánszemély és 
helyi vállalkozás jelentkezését, aki úgy érzi, hogy hozzá tud 
tenni bármit a jövő évi házasság hete megtartásához, legyen 
az egy program, együttműködő partner, szervezői munka, 
vagy akár felajánlás.  
https://www.facebook.com/hazassagheteveresegyhaz 
hazassagheteveresegyhaz@gmail.com

A házasság hete Veresegyházon 
A házasság hetét csaknem két évtizede ünneplik már Magyarországon, és a helyi egyházközségek is bekapcsolódtak 

ebbe, saját közösségeik számára szervezve programokat. Három évvel ezelőtt azonban a helyi egyházak és civilek 
összefogtak, hogy minden házaspár számára segítséget nyújtsanak ahhoz, hogy erősítsék házastársi kapcsolatukat. 

Ez az összefogás évről-évre erősödik, egyre többekhez jutnak el a programok, 
és talán egyre többen ismerik fel azt, hogy a jó házasság nem magától lesz, nem egy egyszeri jó választás kérdése, 

hanem azért tenni kell, újra és újra döntenünk kell a házastársunk mellett.  

Házasság hete a katolikus egyházközségben 
A katolikus egyházközségben is nagyszerű programokkal ün-
nepeltük a házasság hetét, melyekre nyitott kapukkal vártuk azo-
kat is, akik nem tartoznak a közösségünkbe.  

Már évek óta Veresegyház ad helyet az egyházmegye nyitó 
szentmiséjének, amit Marton Zsolt püspök celebrált. Megál-
dotta a jubiláns házasokat, majd együtt ebédelt a közösség 
által összeadott szeretetvendégség keretében a hívekkel.  

Délután dr. Papp Miklós érkezett előadást tartani a házasság 
szakaszairól. Külön kitért arra, hogy a negyvenes-ötvenes éve-
inkben járva milyen praktikus dolgokra érdemes figyelnünk 
ahhoz, hogy a házasságunk bírja azt a terhelést, amit a gyere-
kek kamaszkora, majd kirepülése , a szülők idősödése, és az 
ilyenkor általában erősödő munkahelyi kihívások jelentenek. 
Ez a program volt a Házasság hetén a leglátogatottabb. (A fel-
vétel megtekinthető a Szentlélek-templom Facebook oldalán is.) 

A Szentlélek-templom adott helyet két alkalommal is Vere-
bes Linda és Pindroch Csaba által tartott Házas-Pár-Játéknak 
is, ahol a házaspárok játékos feladatokkal erősíthették figyel-
müket, kommunikációjukat, szeretetüket. Igazán különleges 
program volt minden résztvevőnek, a könnyek nem csak a ne-
vetéstől, hanem a meghatottságtól is meg-megindultak.  

Csütörtökön az erdőkertesi plébánián volt dicsőítő Szent-
ségimádás, ahol a házasok levelet is írhattak, és kérhettek imát 
szándékaikért. Az ÉdenKertes zenekar, a dicsőítés szervezője 
erre az alkalomra több szent ereklyéjét is az oltár köré gyűjtötte.  

Robi atyával szombaton idén is elindult a hagyományos há-
zaspáros gyalogos zarándoklat Máriabesnyőre, bár a kedve-
zőtlen időjárás és a betegségek miatt kicsit alacsonyabb 
létszámmal, de annál lelkesebben!  

Végül, mintegy a házasság hete záró eseményeként, vasár-
nap délután a 2. Páros Bögre-kvíz keretében mérhették össze 
a tudásukat a házasok. A havonta megrendezett kvíz-est ez al-

kalommal házaspáros csapatokra redukálva és tematikus kér-
désekkel kiegészítve késztette gondolkodásra és nevetésre a 
résztvevőket.  

Nagy öröm volt, hogy sokan vettek részt a házasság heti ren-
dezvényeken, hogy sikerült teret adni a közös lelki elmélyü-
lésnek, a közös szórakozásnak is. 

Bozsó Ildikó 
 

Házasság hete a református gyülekezetben 
Hagyományainkhoz híven idén is csatlakoztunk a házasság heti 
programokhoz gyülekezetünkben. Február 15-én, szombaton 
vacsorával egybekötött alkalmat tartottunk, melyen közel 30 há-
zaspár vett részt. 

Fukk Lóránt tiszteletes úr rövid igehirdetése után gyülekeze-
tünk egyik házaspárja bizonyságot tett házasságáról, majd egy 
izgalmas vetélkedőt tartottunk, ahol a férjek és feleségek verse-
nyeztek, hogy kiderüljön, ki mennyire ismeri a párját. A vetélkedő 
során sok nevetés és vidámság kísérte a játékos kérdéseket, 
amelyek még közelebb hozták egymáshoz a résztvevőket.  

A program során lehetőség nyílt az asszertív kommuniká-
cióról is beszélgetni, ami sokak számára hasznos és építő jel-
legű volt. A házaspárok kettesben beszélgethettek arról, 
hogyan tudják jobban kifejezni érzéseiket és szükségleteiket 
egymás felé, ami hozzájárulhat a harmonikusabb kapcsolat-
hoz. Az estét egy meghitt, közvetlen hangulatú vacsora zárta, 
ahol mindenki jól érezte magát, és finom ételek mellett foly-
tathattuk a beszélgetéseket.  

Február 16-án, vasárnap, hagyományainkhoz híven, a há-
zaspárok megáldására került sor az Istentisztelet keretein 
belül. A párok saját igéjüket haza is vihették, hogy tovább erő-
sítsék kapcsolatukat és emlékezzenek azokra az értékekre, 
amelyek összekötik őket. Az áldás különleges pillanata min-
den résztvevő számára megható és felemelő volt.  
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Hitélet
Dicsőítés és házassági áldás 
 
A két téma elsőre nem tűnik összetartozónak, de azok. A dicsőítés az egyet-
len olyan szolgálat, amelyik az örökkévalóságban is folytatódni fog, a férjeknek 
pedig a feleségük „örökös társaik az élet kegyelmében” (1.Péter 3,7). 

Az imádatnál Istenre koncentrálunk, és a házaspár is elsősorban Őt tart-
ja életük középpontjában. A felekezetközi dicsőítő csapat hozta az egyes kö-
zösségek zenei jellegzetességeit, ami által az egész színesebb, dúsabb lett. 
A lelkészeink közül ketten zenéltek is, és a végén meg is áldották a jelenle-
vő házaspárokat. Ami az áldást jelenti, annak a jelentőségét és mélységét több 
helyen is olvashatjuk a Bibliában. Az áldás a hívők előjoga, amivel jót adhatnak 
tovább, mert ebbe a jókívánságba belép a Szentlélek, és megsokszorozza an-
nak hatását. Azért olyan erős, amikor az Áldás című dalt énekeljük valaki(k)nek, 
mert szinte érezni azt a vivőerőt, amivel mozdul az a sokféle nagyszerű do-
log az illető élete felé. Sokféle áldás szükséges, hogy egy házasság működ-
jön, és ez az este is ezt szolgálta. Legyen áldás minden pillanatban minden 
veresi házaspáron, kapjanak erőt és szeretetet, hogy ne csak elteljenek egy-
más mellett az évek, hanem örüljenek egymásnak, élvezzék az együtt töltött 
időt, és értékeljék a hűséget, a megbecsülést és az elkötelezettséget. 

Erős Tibor 

Kistérségi gondolatok 
 

Minden évben az Ökumenikus imahét keretében szervezzük 
meg a Kistérségi Találkozót. Sokszor, mi hívők sem vagyunk tu-
datában annak, hogy mennyire meghatározó az, amit te-
szünk, mondunk, imádkozunk. Egy kis kovász képes megke-
leszteni a tésztát, és az Ima Veresért egy ilyen keltető közeg. Jó 
volt hallani és látni Csillag Pétert és Évát, amilyen lelkesen be-
szélnek a mi baráti körünkről, és ez tényleg csoda a maga ne-
mében. Alázatot kíván minden résztvevőtől, mert alárendeli a 
felekezeti meggyőződésének a hangsúlyozását azért, hogy 
Krisztus nagyobb dimenzióban megjelenhessen az egészben. 
Rész szerint van bennünk az ismeret, s az egység csak annak 
a belátásával jöhet létre, ha „összeadjuk” a részeket. 

Amikor havonta csak mi, a városi felekezetek találkozunk, az 
családiasabb, intenzívebb, ugyanakkor minden évben meg-
tapasztalhatjuk, hogy a környékünkön szolgáló lelkészek is 
hasonlóan, szeretettel, „egyszívvel” szolgálnak a kistérségi 
közös istentiszteleten. Nagyon színvonalas volt a felekezetközi 
dicsőítő csapat, benne két multifunkcionális lelkészünkkel. 
Jók voltak a dalok, gazdag volt a megszólaltatás. 

A csúcs, mint tavaly is a vége volt, az Áldás énekkel, és a je-
lenlévők áldásával. Az Ige szerint a legfontosabb imatémánk 
a vezetők kell, hogy legyenek. Azért, mert nem könnyű egy vá-
rost, egy gyülekezetet irányítani, dönteni, s hogy a meghozott 
döntések utólag visszanézve is jónak bizonyuljanak. A vezetők 
legtöbbször adnak, de ezen az estén kaptak: jóindulatot, ál-
dást, jókívánságot, biztatást. 

Minden ilyen találkozó erősíti a tágasabb és szorosabb egy-
ségünket. Ez már most nagyszerű, de az a várakozásunk, hogy 
a jelenleginél még nagyobb léptékű áldások közelednek. Még 
fontosabb lesz az a most kialakulóban lévő bizalom, amely 
mentén minden felmerülő kérdést át tudunk majd beszélni, 
imádkozni, főleg akkor, ha a Szentlélek valami újat jelenít majd 
meg közöttünk. 

Köszönet minden résztvevőnek, szervezőnek, segítőnek! 
Megyünk tovább ebbe az új esztendőbe, s az a várakozásunk, 

hogy Istenhez és egymáshoz is egyre közelebb kerüljünk. 
Bővebb infó:

Köszönjük mindenkinek, aki részt vett és hozzájárult ahhoz, 
hogy a múlt hétvége ilyen különleges legyen! 

Szuri Dóra  
 

Mézes Est az Élő Remény Baptista Gyülekezetben 
Rendkívül nagy érdeklődés és jelentkezés jellemezte a 2025-ös 
év első Mézes Estjét. Ez egy több éve kezdődött kezdeménye-
zés, amikor házaspárok elmennek egy hétvégére, vagy pedig 
egy vacsorára. Különböző előadók szoktak jönni, akik a há-
zassággal kapcsolatban adnak át értékes ismereteket. A terve-
zés és szervezés már előző év nyarán elkezdődött a balaton-
szemesi vízparton, ahol Iván Imrét és Gabit felkértük, hogy te-
gyék szabaddá magukat erre az eseményünkre. Örömünkre el 
is vállalták! 

Az idei év házasság hete címe a „Beszélgessetek a házassá-
gotokért” megnevezést kapta. Jó volt pszichológiai és igei 
szempontból is végig hallgatni, hol tud kisiklani a kommuni-
kációnk. Egyáltalán hogyan is nem kommunikálunk, vagy 
nem halljuk meg az igazán lényeges személyes információkat 
attól a személytől, aki számunkra fontos.  Ezt a kommuniká-
ciót nagy mértékben befolyásolja a gyermekkorunkból hozott 
batyu, amellyel a házasságunkba lépünk be. 

Nagyon örültünk, hogy a résztvevők között voltak, akik nem 
a gyülekezethez tartoztak, vagy egyáltalán nem is volt tapasz-
talatuk keresztény közösséggel. Így nagy örömünkre szolgált, 
hogy áttételesen is, de az Úr szeretetét tolmácsolhattuk! 

Váriné Márkus Nóra 
 

Házasság hete az Új Tömlő Agapé Gyülekezetben 
A házasság hete alkalmából különleges Istentiszteletet tartottunk, 
ahol a házaspárok házasságuk megerősítését és áldást kaptak kö-
zös életükre. Külön hangsúlyt kapott a hármas fonatú kötél a hár-
mas szövetség jelképe, emlékeztetvén mindannyiunkat arra, hogy 
a házasság nem csupán két ember döntése, hanem egy szövet-
ség, amit Isten színe előtt és Vele együtt kötöttünk és Ő is tartja 
össze. Az ilyen kötél nem szakad el könnyen. (Prédikátor 4;12) 

Gyülekezetünkben Nagy Gergely lelkipásztárunk és felesége 
Noémi, valamint Szénás Zsolt és felesége Rita imádkoztak a 
házaspárokért. Isten jelenléte és áldása megnyilvánult, sokak 
megérintődtek az alkalmon. Hálásak vagyunk ezért az áldott 
alkalomért és bátorítunk minden házaspárt, hogy építsék kap-
csolatukat Isten szeretetében, mert a kitartás és az egymás 
iránti türelem ebből az erőből és szeretetből fakad. Engedjük, 
hogy munkálkodjon az Úr a házasságunkban! 

Nagy Sándor
Fotó: Hollai Gábor
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Farsangi össze-rö�enés a Tájházban 
A Váci Mihály Művelődési Központ szervezésében 

Február 15-én szombaton 15-18 óráig negyedik alkalommal került megrendezésre a Tájházban a Veresi Disznóságok. 
Az előző évektől eltérően azonban nem a hurkakóstolón volt a fő hangsúly, 

hanem a farsanghoz kapcsolódó szokásokon, mind kézműveskedés, mind pedig gasztronómia terén. 
A délutánt Vankó Pisti meséje, valamint a Veresegyházi Hagyományőrző Népi Együttes műsora tette emlékezetessé. 

A Tájház az utóbbi néhány évben a Váci Mihály Művelődési Köz-
pont fontos közösségi színterévé nőtte ki magát. Húsvétkor és 
az adventi időszakban is lehet itt találkozni a honi tradíciókkal, 
melyeket főként a Veresegyházi Hagyományőrző Népi Együt-
tes tagjai igyekeznek átörökíteni a fiatalok számára.  

A farsangi időszak kapcsán már negyedik alkalommal szer-
veztek találkozót a művelődési központ munkatársai. A fagyos 
februári időjárás és a korai sötétedés sem szegte kedvét mind-
azoknak a családoknak, akik február 15-én ellátogattak a Lut-
her utcába. Számos ügyességi feladattal, többféle kézműves - 
kedési lehetőséggel, autentikus népzenével és répás farsangi 
sütivel várták a vendégeket a rendezők (Lőrincz Rita, Vadász 
Anett, Perlaki Rita, Markó Ildikó, Márkus Judit, Marosán László). 
A hagyományőrzők, Hibóné Irénke, Feketéné Mancika, Le-
szákné Erzsike és Hajdiné Marika segítségével malackát for-
mázó süteményeket is készíthettek a gyerekek, 17 órától pedig 
a Disznótoros mulatság című Széphalmi Zoltán koreográfiát 
adta elő az együttes, amit Tóth Judit művészeti vezető alkal-
mazott színpadra. A műsorban közreműködött Blaskó Tamás 
tangóharmonikán és Blaskó Norbert hegedűn. 

A programot egy farsangi álarckészítő verseny kísérte, amire 
február 13-ig lehetett benevezni. A pályaművek a Tájház tor-
nácának oszlopait díszítették, a látogatók pedig helyszíni sza-
vazással dönthettek a nyertesekről. Volt ott busóálarc, velencei 
maszk, de színpompás madárfejek is akadtak. Farsangi mas-
karát a helyszínen is lehetett készíteni, de kismadaras téli táj-
képet vagy rókás könyvjelzőt is.  

A hideg ellenére nagy sikert arattak a kültéri játékok, a két-
személyes sílécek, a szemezgető, a malacetető, a karikadobáló 
játék, és persze a fánkevő verseny sem maradhatott el a farsangi 
össze-röffenés jegyében. Ami a Veresi Disznóságok tematikát 
illeti, Halmos Ibolya pecsenyesütödéje remekül illeszkedett a 
képbe, csakúgy, mint az udvaron elhelyezett játékok látványvi-
lága. Vankó Pisti egy kismalacos népmesével kápráztatta el a 
gyerekeket és szokásához híven, az udvaron álló cseresznyefa 
tetején végezte történetét. Ekképpen fonódott össze népmese, 
népi gasztronómia és tradíció azon a fagyos februári délutánon. 

Márkus Judit 

Fotók: Hollai Gábor

Kultúra
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Poirot szerepében Kálid Artúrral mutatja be 
a Veres 1 Színház Az Ackroyd-gyilkosság című krimit 

Az úritöktermesztés kérdésköre, a visszavonulásra képtelen belga nyomozó, 
Miss Marple előképe és egy rejtélyes haláleset: az Ackroyd-gyilkosság persze jóval több ennél. 

A krimit, amely Agatha Christie számára meghozta a világhírnevet, Simon Kornél rendezésében mutatja be 
a Veres 1 Színház, a főszerepekben Kálid Artúrral, Szabó P. Szilveszterrel és Száraz Dénessel. 

A számos rejtélyes és titokzatos ügyet felgöngyölítő, kiváló nyo-
mozó, Hercule Poirot egy békés angol faluban, úritöktermesz-
téssel tölti nyugdíjas éveit. Visszavonulása azonban nem za-
vartalan, hiszen hol máshol, ha nem épp a szomszédjában tör-
ténne gyilkosság. A gyászoló család kérésére Poirot a tőle meg-
szokott lendülettel veti bele magát az igazság, na meg a tettes 
megszállott keresésébe.  

Az Ackroyd-gyilkosság egyike Agatha Christie legismertebb 
műveinek, köszönhetően annak, hogy már a megjelenésekor 
több nyelvre lefordították. A krimi koronázatlan királynőjének 
első detektívregénye ez, amelyből több filmet, képregényt és 
rádiójátékot is készítettek. Az európai színpadokon is évtize-
dek óta népszerű darabot most a Veres 1 Színház mutatja be.  

Az előadást Simon Kornél rendezi, mert meggyőződése, 
hogy ma is van igény a ráérős történetmesélésre és arra, hogy 
a sötét titkokat őrző, baljós angol lordságokba és kúriákba be-
pillantsunk: „Itthon nem került a mainstream krimik közé Az 
Ackroyd-gyilkosság, számomra is meglepetés volt. Poirot-szak-
értő kisfiam hívta fel a figyelmemet a fontosságára, pedig egész 
nyarakat töltöttem az Agatha Christie-krimik bűvöletében. Ez a 
mű egy gyöngyszem és nagyon egybevág a színházi ízlésem-
mel. Nincs benne hókuszpókusz, nincsenek látványos elemek és 
vetítés, csak egy történet és a kihívás rendezőként, hogy ezt a 
színészi eszköztár teljes felvonultatásával úgy jelenítsem meg, 
hogy érdekes és hátborzongató legyen.”  

Az előadás klasszikus köntösben, de annál különlegesebb 
szereposztásban kerül színpadra. Hector Blunt, a legjobb barát 
szerepében Száraz Dénes, míg a nyomozást segítő orvos, dr. 
James Sheppard szerepében Szabó P. Szilveszter debütál a 
Veres 1 Színház társulatában. A köpcös, bajszos, belga Hercule 
Poirot legendás karakterét az afrikai származású Kálid Artúr 
ölti magára, aki nem titkolja, percekig csak nevetni tudott, 
mikor megkapta felkérését a szerepre. „Próbáltam komolyan 
venni, de csak nevetni tudtunk. Aztán arra gondoltam, hogy 
mennyit beszélek arról, hogy elviselnék több bátorságot az al-
katomat illetően a szereposztások kapcsán. Szeretek példálózni 
is a pozitív esetekkel, mint amikor Ádám vagy Trisztán voltam. 
De játszom Hippolyt, a lakájt is. Na, ezek merész szereposztások 
voltak, és most ugyanez a véleményem. Bizonyára megosztó, de 
a cél, hogy a néző a szerepet lássa, és megkapja azt az élményt, 
amit vár.” − mondja Kálid Artúr.  

A nemzetközi trendek amúgy is a sokszínűség irányába mu-
tatnak, teszi hozzá Simon Kornél. „Én már nem is a szokásos fi-
gurát látom Poirot-ban, hanem Artúrt. Szerintem kiáltott utána 
ez a szerep. Dénessel együtt kezdtük a pályát, Szilveszterrel mos-

tanáig csak kereszteztük egymásét, a többiekkel pedig régóta 
dolgozunk együtt. Rendezőként a csapatot társulattá kell tud-
nod kovácsolni. Ez a szereplők közötti kémián is múlik, de az 
egyik feladat, hogy teret engedjek a találkozásoknak. Itt most 
ehhez minden adott.” 

 
A Veres 1 Színház produkciója április 5-től látható Kálid Artúr, 

Szabó P. Szilveszter, Száraz Dénes, Dósa Mátyás, Oláh Béla, 
Zorgel Enikő, Molnár Gyöngyi, Bacsa Ildikó, Gáspárfalvi 
Dorka, Holczinger Szandra, Miklós Kriszta, Janik László, 
Fésűs Nelly, Pásztor Tibor és Venyige Sándor előadásában. 

További információ: https://veres1szinhaz.hu/azackroydgyilkossag/?utm_source=sajto 
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Mi volt az első kulturális élményed, 
amelynek a szervezésében is részt vettél? 
1988-ban Gödöllőn rendezték meg az 
Országos Diákszínjátszó Találkozót, ami-
nek a lebonyolításában diákként én is 
részt vehettem. Szerte az országból ér-
keztek színjátszó csoportok. Az előadások 
és a zsűrizés egy időben több helyszínen 
zajlott, én pedig csak élveztem a forga-
tagot és a megoldásra váró, olykor kihí-
vásnak tűnő feladatokat. Mindez túlmu-
tatott egy átlagos gyermeki képességen, 
legalábbis akkor nekem úgy tűnt. Bár ké-
sőbb vidékfejlesztést tanultam az akko-
ri Gödöllői Agrártudományi Egyetemen, 
ott is szívesen vettem részt bármilyen ese-
mény megszervezésében, legyen szó 
akár gólyatáborról, akár agrár témájú 
szakmai napról. 
Milyen út vezetett a Váci Mihály Műve-
lődési Központig? 
Az agrármérnöki végzettségemmel elő-
ször olyan munkahelyre kerültem, ahol vi-
dékfejlesztési menedzserként munkám 
során az adott kistérség stratégiai anya-
gait készítettem, a fejlesztés lehetősége-
it vizsgáltam, különböző tematikus prog-
ramokat szerveztem, de a kulturális élet 
szervezése is része volt a megbízatá-
somnak. Ennek legnagyobb rendezvénye 
az országosan meghirdetett „Kultúrával a Nyugat Kapujában” 
elnevezésű fesztivál volt, amelyen az általam összefogott ti-
zennyolc település művészeti csoportjai mutatkoztak be.  
Később az államigazgatásban töltött éveim alatt, a Földműve-
lésügyi és Vidékfejlesztési Minisztériumban és háttérintéz-
ményeiben, a szakmai munkám mellett különböző szakmai na-
pok, nemzetközi konferenciák lebonyolításában tevékenyked-
tem, de részese voltam az Országos Mezőgazdasági és Élel-
miszeripari Kiállítás és Vásár megrendezésének is a HUNGEX-
PO területén.  
Majd támadt egy gondolatom: ha már ezzel foglalkozom, jó len-
ne megtanulni ennek a szakmának is a csínját-bínját, ezért 2008-
ban elvégeztem a Szegedi Tudományegyetem rendezvény-
szervező szakát. Bár sok évnyi tapasztalat volt a hátam mögött, 
mégis kíváncsi voltam rá, hogyan lehet még fejlődni ezen a te-
rületen. Féléves szakmai gyakorlatomat az akkor még Kecskés 
József által vezetett Váci Mihály Művelődési Központban töl-
töttem. Rengeteget tanultam tőle, a mai napig mesteremnek tar-
tom. Vele hoztuk létre a Veresegyház környéki hét települést ma-
gába foglaló Kistérségi Kulturális Együttműködést, amely a Köz-
kincs programnak köszönhetően pályázati támogatásból va-
lósult meg. 
A féléves gyakorlatod után még visszatértél a fővárosi 
munkahelyedre, a pandémia végeztével viszont már a mű-

velődési központ közművelődési mun-
katársa lettél.  
A covid miatt éppen nyugvóponton volt 
a művelődési központ élete. Számomra ez 
lehetőséget jelentett a felfrissülésre, ki le-
hetett törni a megszokott kerékvágásból 
és egy kis változást hozni az intézmény 
életében. Az első ilyen megújulás a Veresi 
Szüret terén történt. A hagyományos fel-
vonuláshoz hozzáillesztettünk egy komp-
lex, gyermekeknek szóló programele-
met, életre hívtuk a borok és ínyencségek 
utcáját. Így született meg a Szüreti Vi-
gasság, melynek már az első évben kö-
rülbelül kétezer látogatója volt.  
A Kultúrkocsma is akkoriban indult, szí-
nesebbé téve a kulturális palettát azzal, 
hogy fellépési lehetőséget teremtünk a 
veresi kötődésű zenekaroknak. Ezt mos-
tanára kinőttük, és már nagy múltú bu-
dapesti zenekarok is megfordulnak ná-
lunk. Ezen felül igyekeztünk szorosabb-
ra fűzni a szakmai kapcsolatokat a Nem-
zeti Művelődési Intézettel is, amelynek 
eredményeképpen pályázati támogatás-
ból több szakkört is el tudtunk indítani az 
évek során. Egyre szélesebb lett a szak-
köri kínálatunk: vesszőfonás, nemezelés, 
papírfonás, quilling, legutóbb pedig a 
gyertyaöntés és a bútorfestés.  

2022-től részesei vagyunk a Kulturális és Innovációs Minisz-
térium által támogatott „Petőfi 200” programnak. Ennek kere-
tében olyan szakmai szervezetek programjait tudjuk települé-
sünkre hozni, mint a Néprajzi Múzeum Türelemüveg pavilon-
ja, a Nemzeti Filmintézet moziklubja, a Petőfi Irodalmi Múze-
um vándorkiállítása, a Filharmónia Magyarország Nonprofit Kft. 
kamarakoncertjei, a Magyar Nemzeti Múzeum programjai, a Ma-
gyar Nemzeti Levéltár kutatási programjai, a Petőfi Kulturális 
Ügynökség összművészeti beszélgetései, vagy éppen a Fővá-
rosi Nagycirkusz mentorprogramja a településünkön élő artista 
közösségek számára. Mindezeknek a kulturális paletta színe-
sítése mellett nem titkolt célja a közösségépítés, hiszen roha-
nó világunkban egyre kevesebb az emberi kapcsolódás. 
A számos rendezvény közül mi a kedvenced, vagy melyik fá-
zist élvezed a legjobban? 
Amikor vége van (nevet). Viccet félretéve, akkor érzem, hogy meg-
térül a belefektetett energia, lendület és szakmai hozzáértés. Ami-
ből le tudja szűrni az ember, hogy valóban szükség van arra, amit 
csinál. Egyébként valamennyi rendezvényünket szeretem, mert 
otthonosan mozgok mindegyikben. Sok a jó program, és jó a 
munkatársi közösség is. Jó együttműködéseink vannak a városi 
intézményekkel, a civil szervezetekkel és a magánszemélyek-
kel is. Egyre bővül a kapcsolatok mennyisége és minősége, ami 
nagyban hozzájárul a minőségi kultúraközvetítéshez.  

KultúrArcok – portrésorozat a közművelődésben dolgozókkal 
 

Lőrincz Rita Margaréta 
Lőrincz Rita Margaréta 2021 szeptembere óta dolgozik a Váci Mihály Művelődési Központban, 

több mint egy éve szakmai intézményvezető-helyettesi pozícióban. Bár agrártudományi területről érkezett 
a közművelődésbe, úgy tartja, a kultúra az általa tanult vidékfejlesztés egyik szelete. 

Több új rendezvényt és programelemet is köszönhet neki az intézmény, ő a programok egyik katalizátora.  

Lőrincz Rita Margaréta

Kultúra

Fotók: Hollai Gábor
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Nagyon sok szelete van egy rendezvény megszervezésének, 
éppen ezért fontos, hogy olyan tapasztalatokkal és munkatár-
sakkal vértezzük fel magunkat, akikkel meg tudjuk teremteni 
ezt a komplexitást. Az igazi minőség átadásához az apró rész-
letek mindegyikében otthon kell lennünk, hiszen így tudjuk él-
vezetessé tenni az idelátogatók részére a rendezvényeinket. Így 
érezhetik magukénak azok is, akik ellátogatnak az esemé-
nyeinkre. Ha választanom kellene a programok közül, nekem 
lelkileg a „Mikulás a Kisvonaton” elnevezésű programunk adja 
a legtöbbet, amikor ellátogatunk a bölcsibe, az ovikba, az is-
kolákba, az idősek otthonába, és adunk egy kis műsort a gye-
rekeknek és a szépkorúaknak. Olyan szeretetet kapunk vissza 
tőlük, amely nagyon intenzív és igen nagy töltetet tud adni eb-
ben a meghitt adventi időszakban.  
De izgalmas kihívást jelent számomra a két éve újraformált lam-
pionos felvonulás is. A kulisszák mögött érdekes munka zajlik, 
amit a csónakosok mára már elkerekedett szemek helyett mo-
sollyal fogadnak. Zenei aláfestésre megalkottunk egy vízi ko-
reográfiát, amelyhez fényjáték is kapcsolódik a csónakban ülő 
hölgyek előadásában. Ez a program sem mindennapi élmény 
a sötét tó vizén. 
Milyen terveid vannak még a közeljövőben? 
A Kultúrkocsma nyomán szeretnénk elindítani a Kultúrpagony 
című programsorozatunkat, gyerekeknek szóló mesés, zenés 
programokkal, valamint a Kultúrrandit, ismeretterjesztő, irodalmi, 
vagy akár szcenírozott szólóelőadásokkal. Álmom még, hogy 

minden évszakban vendégül láthassunk egy szimfonikus 
vagy filharmonikus zenekart a komolyzenét kedvelők számá-
ra, Kultúrklasszik elnevezéssel.  
Úgy tudom, szabadidődben is szívesen szervezel. 
Igen, szívesen űzöm ezt a magánéletemben is. 2005 óta részese 
vagyok a városi betlehem életre keltésének Advent negyedik 
vasárnapján, illetve hálával veszek részt a Magyarországi Re-
formátus Egyház, illetve a Kalandok és Álmok Szakmai Műhely 
által megvalósított Bárka Táborban. Hol fedélzetmesteri, hol pe-
dig kormányosi pozícióban hozunk élményt az ország minden 
tájáról érkező, hátrányos helyzetben élő gyerkőcöknek. Nagy ki-
hívást jelent turnusonként 200 nehéz körülmények között, vagy 
éppen gyermekvédelmi gondozásban élő gyermek életébe vi-
dámságot, játékosságot, felszabadultságot hozni, de ettől szé-
pek, tartalmasak a nekünk is erőt adó hetek. Hálás vagyok, hogy 
ebben a felemelő küldetésben is részt vehetek. Ez az elhiva-
tottság kísér a mindennapjaimban és váltja valóra az álmaimat. 

Márkus Judit 
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Tisztelt Hirdetőink! 
VERESEGYHÁZ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

FONTOSNAK TARTJA A HELYI GAZDASÁG TÁMOGATÁSÁT. 
EZÉRT 2025 MÁRCIUSÁTÓL A VERESI KRÓNIKA HASÁBJAIN 
LEHETŐSÉG NYÍLIK, KIZÁRÓLAG GAZDASÁGI SZEREPLŐK 
SZÁMÁRA, RÖVID, MAXIMUM KÉTMONDATOS, SZÖVEGES 

APRÓHIRDETÉSEK 
díjmentes közzétételére. 

AZ ENNÉL HOSSZABB, ILLETVE ILLUSZTRÁLT HIRDETÉSEK 
TOVÁBBRA IS HIRDETÉSI DÍJÉRT ELÉRHETŐEK. 

Bővebb információ:   
veresikronika@veresegyhaz.hu 

30 9304 831
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Dr. Csernus Imre előadása a Váci Mihály Művelődési Központban 
 

Ön bevállalná? 
Február 13-án csütörtökön első ízben tartott előadást Veresegyházon dr. Csernus Imre pszichiáter. A Váci Mihály 

Művelődési Központ vendégeként a kiégésről, valamint új kihívásokról szóló gondolatait adta át az érdeklődőknek. 
Megosztó médiaszemélyiség létére, néhány nap leforgása alatt elfogytak a jegyek a 19 órakor kezdődő estre. 

A szókimondó, vulgáris stílusáról ismert 
Csernus doktor első ízben járt a Váci Mi-
hály Művelődési Központban, de nem 
először tartott előadást Kiégés helyett új 
kihívások címmel. Országszerte teltházas 
nézőtereken osztja meg magvas, nem 
ritkán meghökkentő gondolatait az oly so-
kakat érintő problémával kapcsolatban.  

A Bevállalja? című televíziós sorozatá-
val ismertté vált, extravagáns stílusban 
kommunikáló orvosi, pszichiáteri és írói 
minőségben működő szakember szerint 
a kiégés nem szégyen. Az jelent inkább 
gondot, hogy hazavisszük a vele járó fe-
szültségeket és a családi életre is kiter-
jesztjük. A pszichiáter első ízben a 
konfliktus őszinte megfogalmazására 
biztat, amit ezáltal családtagjainkkal is 
egyszerűbb megosztani, hogy elkerüljük 
a parázs vitát. A legszerencsésebb per-
sze mindennek a megelőzése, az intő 
testi-lelki nyomok észrevétele: a mosoly 
hiánya, szorító gombóc a torokban, kéz-
zsibbadás, nyomott mellkas, alvászava-
rok, vagy akár autoimmun betegségek is 
jelezhetnek bajt. Régóta tudjuk, hogy a 
megoldatlan belső konfliktusok rányom-
ják bélyegüket egészségünkre.  

„Egy ember erejét az mutatja meg, hogy 
váratlanul kialakult, ismeretlen szituáció-
kat is képes megoldani. Én hiszek abban, 
hogy a sorsom rajtam múlik, és már jó 
ideje nem mozgat, hogy mit mond rólam 
a környezet” – összegezte Csernus, aki a 
kiégés kezeléséhez szükséges eszköztár 
bemutatását tűzte ki célul.  

Az előadás másik vezérfonala az érzelmi 
intelligencián nyugvó újratervezés volt. Az 
új kihívások megtalálásához azonban rá 
kellene ébrednünk arra, hogy csupán 
egyetlen emberrel kell elszámolnunk, azok 
pedig mi magunk vagyunk. A doktor sze-
rint érdemes a megérzéseinkre hallgatni és 
bátran élni, nyíltan kommunikálni. „A leg-
több ember nem csak alacsony érzelmi intel-
ligenciával bír, hanem az idő múlásával 
eszementül fél a haláltól is. Akik viszont el 
tudják fogadni, képesek úgy megélni az adott 
napot, mintha az utolsó lenne”. A rombolás 
áldás, mert ez az egyetlen út az épüléshez.  

A pszichiáter egyáltalán nem használta 
a színpadot, mindvégig a nézőtéren ma-
radt. Gyakran meg is szólított egy-egy 
nézőt, kompromittáló kérdéseket intézve 
hozzá. Talán nem véletlen, hogy legutol-
jára az első sorok helyjegyei fogytak el… 

Márkus Judit 

Fotók: Hollai Gábor

Kultúra

dr. Csernus Imre

A római katolikus egyházközség 
lámpás lányai vidáman szórakoznak 

a régi parókián vezetőjükkel, Dibusz Máriával, 
akit „Anyamadárnak" hívtak.  

(A lámpás lányok szerepe: misén az oltár körül 
álltak és lámpát tartottak, ugyanis abban az 

időben még nem voltak ministráló lányok.) 
Lányok balról: Lengyel Éva, Türgyei Magdolna, 

Kovácsi (Kovalcsik) Ilona, Türgyei Mária, 
Bódis Blanka, Varga Magdolna. 

(A fotót készítette Várhelyi Vilmos plébános 
az 1960-as évek közepe táján.)

MÚLTIDÉZŐ 
Szabóné Vank Erzsébet 

gyűjteményéből
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Budapesten születtél, Veresegyházon 
jártál iskolába, itt nőttél fel és a fél világot 
körbehajóztad. Hogyan történt mindez? 
Gyerekkoromban édesanyám megfigyelte 
amint a rádióban elhangzott dalokat hallás 
után visszaéneklem, kaptam is egy szinte-
tizátort, majd hétéves koromban beíratott a 
Lisznyay Szabó Gábor Zeneiskolába.  
Ha az általános iskolai éveimről kérdeznek 
a legtöbb ember meglepődik amikor kide-
rül, hogy nem az ének-zene tagozatra jártam, 
hanem sakk órákat vettem a „C” osztályban. 
Ez hogyan történhetett? Ma már magam 
sem tudom! Pedig nagyon szerettem volna 
Kovács Katalin énektanárnőnél tanulni. Lé-
tezett Kati néninek egy énekkara az Irisz Le-
ánykar. Hogy ne maradjon ki az életemből 
az éneklés élménye ezért, már felsős voltam, 
jelentkeztem a tanárnőnél, ő pedig örömmel 
fogadott. A fő motiváció mégis csak az volt 
amikor 1998-ban láttam az Irisz Leánykart a 
helyi római katolikus templomban Laczó Zol-
tán: Tékozló fiú miséje – oratórium miseté-
telekre című darabjának a bemutatóján, a 
Four Fathers énekegyüttessel – négy kivá-
ló férfi énekessel – és zenekarral fellépni. 
Rám ez akkora hatást gyakorolt, már maga 
a darab is ahogy azt Laczó Zoltán megírta!  
Az általános iskola befejezését követően 
utam a váci konzervatóriumba, a Pikéthy 
Tibor Zeneművészeti Szakközépiskolá-
ba vezetett. Így visszagondolva bátran el-
mondhatom: az itt eltöltött évek életem 
legszebb iskolás évei voltak. Ha beléptem 
a Konzi kapuján már magához ölelt az a 
családias hangulat, ami uralta az intéz-
ményt. Olyan kiváló tanáraim voltak mint: 
Geréb László, Kovács Katalin – zongora, 
Huszár Anita, Rácz Éva – magánének. 
Egy évig tanultam orgonán is, de az iga-
zi szerelmem a zongora maradt. Érettsé-
git követően még két évig maradtam 
OKJ képzésen a szakmai tantárgyakból. 
Nagyon szerettem ide járni. A továbbta-
nulás a színművészet felé is orientált, 
háromszor is megpróbáltam a felvételit az 
SZFE-re, mert ez a világ nagyon vonzott. 
Jelentkeztem a Zeneakadémia klasszikus 
ének szakára is, de ide sem sikerült a fel-
vételim. Ekkor jött képbe a szinkronszí-
nész képzés, ahol a színész mesterséget 
Pécsi Ildikó tanította. 

A főiskolai éveim alatt az Eszterházy Károly Fő-
iskola apácák által vezetett kollégiumának vol-
tam a lakója, ez egy kicsit más világ, mint amit 
eddig megéltem. Tanáraim közül minden-
képpen meg kell említenem Marik Erzsébet 
zongoraművészt, mindig nagyon vártam az 
óráit, mert olyan tartalmasan és szenve-

déllyel tanított, ami számomra felbecsül-
hetetlen értéket képviselt. Különösen érde-
kelt a zenei informatikus szakirányon belül a 
számitógépes zeneszerkesztés, a filmfor-
gatás és a riportkészítés gyakorlata. Diplo-
maosztást követően Miskolcon vállaltam 
munkát, itt egy időre részben megszakadt a 
zenei pályám, kivéve amikor elkezdtem a Mis-
kolci Musical- és Dalszínháznál énekelni. 
Zenészként rendszeresen járod a világ 
óceánjait. Honnan ered az elhatározás, 
hogy hosszú hónapokon keresztül, éve-
ken át így éld a mindennapjaidat: távol 
a családtól, a barátoktól?  
2013-ban az egyik kedves ismerősöm Far-
kas József hegedűművész mesélt erről a le-
hetőségről, ő már akkor egy trióban kint dol-
gozott egy óceánjárón. Ő javasolt egy közös 
– hegedű, zongora – duót, és megkérdez-
te lenne-e hozzá kedvem? Végül bele -
egyeztem. A kiutazást egy hosszú felké-
szülési folyamat előzte meg, begyakorolni 
a repertoárt, mindemellett Galgamácsán is 
tanítottam az Aszódi Zeneiskola kihelyezett 
tagozatán. 2015-ben indult az első hajóutam 
egy olasz hajózási társaság, a Costa Cruises 
egyik üdülőhajójának fedélzetén. A zené-
szeknek általában 3 hónaptól 6 hónapig ter-
jed a szerződésük. Nekünk 8 hónapos ázsiai 
körutazásra szólt, az utasok – nagyrészt ja-
pánok, kínaiak, koreaiak – cserélődtek, mi 
zenészek maradtunk. Hogy mit játszot-
tunk? Ami benne van a top háromban az a 
jazz-sztenderdek, a musicalok, Broadway 
dalok és a filmzenék. Az utasok nagyon sze-
retik például: A nyomorultak című musical 
dalait, az Evita (Ne sírj értem, Argentína), Edit 
Piaf sanzonokat vagy Frank Sinatra: My 
Way című dalát. Hosszan sorolhatnám még 
olyan hosszú a lista, de az egyéni igények-
nek is meg kell felelni. Például Kínában tör-
tént az eset, jöttek az utasok kérései, hogy 
ők a „liangcsu” című híres nemzeti dalukat 
szeretnék. Nem telt úgy el egy nap, hogy há-
rom-négy alkalommal ne adtuk volna elő. 
Ez a nagyon hosszú hajóút nem riasztott 
el a későbbiekben? 
Az első szerződést követően el kellet dön-
tenem, hogy tudom-e tovább folytatni 
vagy nem. Végül is folytattam a hajózást, 
végeredményben meg is szerettem. 

Veréb József

Mravik Katalin zongoraművész 

A zene hullámain 
Veresegyházon a Szabadidős és Gazdasági Innovációs Centrum konferenciatermében találkoztam első ízben 

Mravik Katalin zongoraművésszel, egy szimpatikus fiatal tehetséggel. Meglepetés volt számomra a zongoraestje, 
már a kezdet is magaslatokba emelte a közönséget. Az első szám, Vangelis görög zeneszerző a Tűzszekerek című, 
1981-ben bemutatott brit filmdrámához komponált zenéje, a művésznő előadásában mindent felülmúló érzelemmel. 

Mi volt a rendkívüli a koncert során Katalin zongorajátékában? Legyen az klasszikus, vagy bohém, vagy akár Andrew Lloyd 
Webber musicalje, Az operaház fantomja, mindezt a művésznő kotta nélkül játszotta. 

A telt házas közönség szinte szárnyalt a zene hullámain. Mravik Katalin zongoraművésszel beszélgettünk. 

Fotó: Mravik

Mravik Katalin zongoraművész 

MRAVIK KATALIN 
zongoraművész 
 

1985-ben Budapesten született 
1992–1999 Lisznyay Szabó Gábor Zeneiskola 
növendéke 
1999–2005 a váci Pikéthy Tibor Zeneművészeti 
Szakközépiskola tanulója 
2003-ban érettségizett 
2005–2006 Szinkron Stúdió – OKJ képzés 
2007–2010 az Eszterházy Károly Főiskola 
(Egyetem) hallgatója – ének-zene tanári diploma 
2010–2013 Észak-magyarországi Környezetvé-
delmi Felügyelőség munkatársa 
2013–2014 Aszódi Zeneiskola (Galgamácsa 
kihelyezett tagozat) – zongoraoktató 
2015-től óceánjáró hajók színháztermében 
vállal munkát – előadóművész 
2015 és 2018 között Costa Cruises 
2019 és 2020 között Holland America 
2022 április-szeptember – Pianist, Viking 
2023 január-március Pianist, Fred. Olsen Cruise Lines 
2023 április-július Pianist, P&O Cruises 
2024 Viking
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Az első mérkőzésen Törökbálint ellen lép-
tünk pályára. Mind támadásban, mind vé-
dekezésben a lányok megmutatták, mit 
tudnak. Ügyes megoldások, szép kosarak 
szórakoztatták a nézőket és okoztak örömet 
a szurkolóknak. A második mérkőzésen 
Göd csapata volt az ellenfelünk. Rendkívül 
gyors, összeszokott játékosokkal vettük fel 
a harcot. Voltak szép és kevésbé sikeres 
megmozdulásaink. Ezúttal Göd ügyes lá-
nyai voltak jobbak és továbbjutottak az or-
szágos elődöntőbe! Gratulálunk nekik és 
sok sikert kívánunk az elődöntőben! 

Nincs miért szomorkodnunk, a lányaink 
ezzel az eredménnyel a „Pest vármegye 2. 
legjobb csapata" címet nyerték el! Gratu-
lálunk a csapat tagjainak és a felkészítők-
nek: Ádám Noémi, Áldozó Hanna Karina, 
Altorjay Kata, Balázs- Ábrahám Zelda, 
Balogh Mira Eszter, Bense Petra, Bogen-
fürst Lili, Horváth Emma Boglárka, Pintér 
Zsuzsanna, Sándor Luca, Szöllősi Luca, 
Tóth Amira Lara, Tóth Hanna, Varga Do-
rina Zoé. Edző: Radvánszki Anna. 

Március 4-én, városunkban, a Kucsa Ta-
más Városi Sportcsarnokban rendezték a 
2024-2025-ös tanév kézilabda diákolim-
piai küzdelmeinek Pest vármegyei elő-
döntőjét Csömör, Dunakeszi és Veres-
egyház csapatainak részvételével. 

Hazai siker született. Lányaink mindkét 
meccsüket magabiztosan nyerték meg, 
így volt lehetőség arra, hogy minden 
olyan játékosunk, akiket először nevez-
tek a diákolimpia küzdelmeire, pályára 
léphessen. Fontos a tapasztalatgyűjtés, 
hiszen a Pest vármegyei döntőben 
három mérkőzést kell játszania a csapat-
nak, ahol minden benevezett játéko-
sunkra szükség lesz. 

Felkészítő: Kiss Péter

Kosárlabda Diákolimpia 

Pest vármegye 2. legjobbja lett a Fabriczius József Általános Iskola 
IV. korcsoportos lány kosárlabda csapata!

Kézilabda Diákolimpia 

Pest Vármegyei döntőben 
a Fabriczius III. korcsoportos leány kézilabda csapata
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Sport Atlétika 

Két országos bajnoki cím 
és két ezüstérem 

 
Február utolsó hétvégéjén összetettben, míg március első hét-
végéjén az egyéni versenyszámokban rendezték a korosztályos 
U18-as fedettpályás atlétika magyar bajnokságot Nyíregyházán.  

A VVSK fiatal atlétái remekeltek. Horváth Laura összetett-
ben második helyezést ért el, majd a következő hétvégén 60 
méteres gátfutásban, óriási egyéni csúccsal, a dobogó tete-
jére állhatott. Kiváló hétvégéje volt Nádas Balázsnak is, aki 60 
méteres síkfutásban, fantasztikus hajrával, kiváló egyéni 
csúccsal, szintén az első helyen végzett. Másnap 200 méteres 
síkfutásban, szintén eddigi legjobb egyéni eredményével, a 
dobogó második fokára állhatott. Tóth Fruzsina 400 méteres 
síkfutásban a 10., Ozsváth-Sarok Áron az U20-as korcsoport-
ban, 60 méteres síkfutásban csupán kétszázad másodperccel 
maradt el a B döntőtől.  

Az országos bajnokságon Veresegyház atlétái az éremtáb-
lázaton a 6. helyen végeztek 29 szakosztály között! 

Felkészítőik: 
Bori-Horváth Annamária, Horváth Gergely, Szalma Róbert. 

Nádas Balázs, Bori-Horváth Annamária, Horváth Laura

Horváth Laura

Március 1-jén Csongrád városában rendezték a 2024/25-ös tan-
év karate diákolimpia döntőjét. A Reiniku Kyokushin Karate Klub 
színeiben sportoló tanulók most oktatási intézményeiket kép-
viselték, nem is akárhogyan. Gáspár Gergely a Fabriczius Jó-
zsef Általános Iskola diákja ezüstérmet, míg Rideg Albert, a VER-
KA diákja a negyedik helyet szerezte meg. Mindketten renge-
teg edzésmunkát tettek bele a felkészülésbe és még ebben a 
tanévben több verseny vár rájuk.  

Felkészítő, Hornyákné Horváth Ágnes 

Karate Diákolimpia 

Idén is van veresegyházi érem 
a karate diákolimpiai döntőn 
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Eredményes évkezdés: Kick-box Európa-kupák, országos pont-
szerző verseny és övvizsga 
Január 31. és február 2. között az Athénban megrendezett 
WAKO Kick-box Európa-kupával kezdte meg az idei verse-
nyévadját csapatunk. A versenyen közel 200 klub 1000 ver-
senyzője nevezett. A Veresi Formagyakorlat Csapat kreatív és 
zenés formagyakorlatban 4 fővel indult. A tavalyi tapasztalatok 
alapján versenyzőink rutinosan vették az akadályt, 5 kupával, 
3 ezüst és 1 bronzérmmel térhettek haza. 
Eredmények (CF-kreatív, MF-zenés, HS-pusztakéz, HSW-eszköz): 
Older cadet: Hunyadi Lotti CF HSW 2., MF HSW 2., Dorner Ede-
kon CF HS 2., CF HSW 5., MF HSW 3 hely. 
Junior: Tar Kriszta CF HSW 1., MF HSW 1. helyezés. 
Felnőtt: Tar Petra MF HS 1., CF HSW 1., MF HSW 1. helyezés. 

Január 20-23-án a Plovdivban megrendezett, Bulgaria Eu-
ropean Cup következett a pontszerző versenyek sorában, ahol 
a Veresi Formagyakorlat Csapatot a Tar testvérek képviselték a 
tőlük megszokott magabiztossággal. 
Junior: Tar Kriszta CF HSW 1., MF HSW 1. helyezés. 
Felnőtt: Tar PetraMF HS 1., CF HSW 1., MF HSW 1. helyezés. 

Március első vasárnapján Nádudvarra utazott csapatunk a 
Nádudvari Gasztro Kick-box Kupára, ahol 13 versenyzőnk ösz-
szesen 13 kupát, 11 ezüst és 4 bronzérmet szerzett. 
Eredmények: Children: Nagy Helga CF HS 2., MF HS 2., Forgó Bar-
nabás CF HSW 2., MF HS 2., MF HSW 2. helyezés. 
Younger cadet: Szentistváni Luca CF HS 1, CF HSW 1., MF HS 1., MF 
HSW 1., Szilágyi Marcell CF HSW 1., MF HS 3., MF HSW 1. helyezés. 
Older cadet: Hunyadi Lotti CF HSW 2., MF HS 4., MF HSW 3., Dor-
ner Edekon CF HS 3., CF HSW 5., MF HSW 4., Ivántsy Zsanett CF 
HS 3, CF HSW 6., MF HS 7., MF HSW 5., Nagy Emma CF HS 5., MF 
HS 6. helyezés, Ördög Sára CF HS 4, MF HS 8 helyezés. 
Junior: Tar Kriszta CF HSW 1., MF HSW 2. hely. 
Felnőtt: Dorner Réka CF HS 2., CF HSW 1., MF HSW 1. Tar Petra 
MF HS 2., CF HSW 2., MF HSW 2. helyezés. Schersing András CF 
HS 1., CF HSW 1., MF HS 1., MF HSW 1. helyezés. 

Február 8-án, a Veresi Harcművészeti Központban, a KIME 
formagyakorlatosok 10 tagja vizsgázott le a következő övfoko-
zatára Balázs Imre 5. danos kick-boksz mester előtt. Vizsgázó-
ink: Ördög Sára, Oláh Boglárka, Szentistváni Luca, Nagy 
Helga, Forgó Barnabás, Nagy Emma, Szilágyi Marcell, Ivántsy 
Zsanett, Oláh Benedek, Hunyadi Lotti.

KIME Aikido 
 
Sikeres vizsgák mester és tanuló fokozatokra 
2025. 02. 21-22-én a Nemzeti Aikido Szövetség Magyarország 
(NASZM) téli táborában hagyományosan dan (fekete öv/mester 
fokozat) vizsgákat tartottak, melyen egyesületünk két tagja is si-
keresen vizsgázott. Jakab Gábor 2., míg egyesületünk edzője 
Schersing András 3. dan fokozatban részesült. Mestereinknek 
pusztakezes, fegyveres (kés, bot, kard) és több ellenfeles tech-
nikákban is helyt kellett állniuk, ami a dankollégium és a szövetség 
technikai bizottságának tagjai szerint is kimagaslóan sikerült. 

Míg januárban egyesületünk, Ki Művészetek Sportegyesü-
lete (KIME) aikidos gyermek tanítványai szerezhették meg kö-
vetkező színes öveiket. Klubunk minden évben kétszer ad 
lehetőséget a gyermekek számára, hogy kyu vizsga keretében 
megmutathassák tudásukat, melyet hagyományosan nyáron 
és télen rendezünk. Vizsgázóink: 9 kyu: Ördög Sára; 8 kyu: 
Jenei Anna, Forgó Barnabás, Pál Viktória, Cseuz Aisa, Cseuz 
Arina, Halmos Hédi, Terebesi Rózsa, Migend Zizi, Simon Bianka, 
Oláh Boglárka; 6 kyu: Kovács Levente, Halmos András; 1 kyu: 
Jánvári Benedek                     Pintérné Gazdag Anett KIME elnök 

A nádudvari csapat – 2025

Aikido gyermek vizsga

Dan vizsga – Jakab Gábor és Schersing András

Athén – 2025
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Fogyatékosok Országos Diák-, Verseny- és Szabadidősport 
Szövetsége Diákolimpia, Gödöllő, 2025. 02. 13. 
A Fogyatékosok Országos Diák-, Verseny- és Szabadidősport Szö-
vetsége 2024/25-ös diákolimpia küzdelmeiben 2025. február 13-
án Ifj. Szappanos Sándor, saját kategóriájában országos diáko-
limpia bajnok lett a Gödöllőn megrendezett döntőben. Sándor az 
apukájával és testvérével 10 évvel ezelőtt ment először a Galaxis 
Asztalitenisz Klubba, melynek azóta is tagja. A gödöllői döntőre 
nagy elszántsággal és céltudatosan készült és ott is magabizto-
san szerezte meg az első helyet. Ezen a nem egyszerű és hosszú 
úton a legnagyobb segítői a családtagjai voltak. A döntőn az ér-
met többek közt Szabó László a Magyar Paralimpiai Bizottság el-
nöke adta át és a rendezvényt megtisztelte jelenlétével Vígh Zsolt, 
a magyar para-asztaliteniszcsapat szövetségi kapitánya és Cson-
ka András, riói ezüstérmes para asztalitenisz sportoló is. 
 
Diákolimpia országos döntő, Kiskunfélegyháza, 2025. 02.21–23. 
A kiváló körülmények között lebonyolított versenyen Hajdu Anna 
egyéniben, valamint a Fabriczius lány csapat tagjaként is a do-
bogó tetejére állhatott. Mészár Abigél ezüstérmet, Törőcsik Fe-
renc pedig bronzérmet nyert egyéniben. Ez az elmúlt 10 év má-
sodik legeredményesebb diákolimpiai szereplése volt a 2023-
as versenykiírást követően. Veresegyház városa a települések 
közötti eredményességet tekintve, Budapest mögött, valamint 
az iskolák közötti hivatalos versenyben is a 2. helyen végzett. 
Eredmények: I-II.-es összevont korcsoport, lány egyéni (2014–2016): 
Mészár Abigél (2014, Kálvin Téri Református Általános Iskola) 2. 
helyezett. A döntőn segítője: Letanóczki István 
Abigél a kiélezett és egyben bravúrosan megnyert vármegyei dön-
tő után érkezett az országos döntőre, életében első alkalommal. 
A felkészülésbe ő is mindent beletett, mellette a kezdeti mérkő-
zéseken meglátszott a finálé lélektani nyomása, de mindezek el-
lenére a mérkőzéseit így is megnyerte. Az egyenes kieséses sza-
kaszban, azaz a 8-as főtáblán már tenyeres oldalon is élesen ját-
szott és egészen a döntőig menetelve 2:0-ás vezetésnél meccs-
labdáig is eljutott. Azt sajnos most nem tudta megnyerni, de or-
szágos újoncként, egy ezüstérmet hazavinni egészen hihetetlen 
és azt hiszem, ezzel mindenki kiegyezne. Az első Kálvin-os lány, 
aki országos döntőn szerepelt és aki egyben érmet is nyert! 
III-IV.-es összevont korcsoport, lány csapat (2010-2013)  
1. helyezett: Fabriczius József Általános Iskola leány csapata 
Hajdu Anna, Bende Zsófia Liliána, Kleszó Dorka, Jovanovic Do-
ris összeállításban. A döntőn segítőik: Kajári Balázs, Horváth 
Kálmán, Letanóczki István. 

Nagyon motiváltan, szülői támogatással a háttérben dolgozta vé-
gig az évet mind a négy lány az újabb siker érdekében. Az idei 
év komoly mezőnyt hozott. Már az első meccseken is éles küz-
delem volt, ezt jól jellemzi, hogy 2:1-re nyerték a lányok a 3 cso-
portmérkőzést. A döntőben az esélyesebb sombereki csapat el-
len még rátettek a lányok, minden labdamenet „élet-halálharc” 
volt. Bende Zsófi „könnyed” 19:17-es szettel indított, a folytatás-
ban két labdányira állt a bravúrgyőzelemhez, ami most sajnos 
nem jött össze. Következett Kleszó Dorci, akinek az „emberfe-
letti" győzelme nyitotta meg a kaput a végső győzelem felé. 
A mindent eldöntő ki-ki mérkőzésen Hajdu Anna állt szemben 
az ellenfél játékosával. 2:2-es állásnál, az utolsó, mindent eldöntő 
szettben, 7:10-nél, 3 mérkőzés labdája volt az ellenfélnek, de most 
Anna fordított és 12:10-re megnyerte a mérkőzést! Jött a frene-
tikus örömünnep. Ezzel a lányok beírták magukat a Fabriczius 
József Általános Iskola és a Galaxis történetébe is, hisz első ve-
resegyházi lánycsapat, aki országos döntőben nyerni tudott. 
III-IV.-es összevont korcsoport, lány egyéni (2010-2013): 
Hajdu Anna (2011, Fabriczius József Általános Iskola) 1. helye-
zett. A döntőn segítője: Letanóczki István. 
Anna a csapatdöntő hihetetlen élményeit alig feldolgozva kezd-
te az utolsó napon az egyéni versenyt. Sok idő nem volt, hisz má-
sodik meccsén váratlanul már jött az előző napi döntő ranga-
dójának a visszavágója. Ez most lélegzetnyivel már „könnyebb” 
volt (3:1) és egészen a döntőig menetelt. A másik ágon döntőbe 

Asztalitenisz 

Hajdu Anna, i�. Szappanos Sándor és a Fabriczius lány csapat diákolimpiai bajnok! 

Ifj. Szappanos Sándor

Mészár Abigél és családja

Fabricziusos lányok szülőkkel, segítőkkel
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jutott ellenfelét 3:0-ra verte a fináléban. Ezzel már kétszeres győz-
tes lett a hétvégén, ami először fordult elő a lányoknál. Az érmek 
számát tekintve is a legeredményesebb asztaliteniszező lány lett 
az eddig megszerzett 2 arany, 2 ezüst és 1 bronzéremmel. 
III-IV.-es összevont korcsoport, fiú egyéni (2010-2013): 
Mészár Dávid (2011, Kálvin Téri Református Általános Iskola).                                                           
A döntőn segítője: Végh Zsuzsanna 
Három győzelem melletti egy vereséggel Dávid bizonyította, 
hogy nem volt véletlen a körzeti, majd a vármegyei verseny meg-
nyerése. Csoportjába került a későbbi 2. ill. 4. helyezett is, ráa-
dásul az egymás elleni eredmények alakulása miatt sajnos cso-
portjából nem tudott tovább menni. Egészen parádés, magas 
színvonalú játékot is mutatott a mérkőzései során. Ez, és a dön-
tő átélése nagy motivációt adhat számára a következő évre. 
V-VI.-os összevont korcsoport, fiú egyéni (2005-2009): 
Törőcsik Ferenc, (2009, Boronkay György Műszaki Technikum 
és Gimnázium) 3. helyezett. A döntőn segítője: Kajári Balázs 
A tavalyi évben egyéniben 7. helyezés ért el még a „felsős” ösz-
szevont korosztályokban, most pedig ő volt az egyik legfiatalabb 
a középiskolás mezőnyben. Komoly felkészüléssel, extra hétvé-
gi, felnőttek ellen vívott versenyeken készült, aminek meg is lett 
az eredménye: egy szépen csillogó érem. Kiváló játékkal az elő-
döntőben 2:2-nél két pontra volt a döntőn való szerepléstől. 
A bronzcsatában revánsot vett a csoportban elszenvedett vere-
ségéért és győzelemmel búcsúzott. Csapatarany után az első egyé-
ni dobogó Feri számára és mennyi lehetőség még a jövőben. 

A döntőn a VERKA színeiben indult még – a máshol felké-
szülő – Szabó Anna Zita. 

Köszönjük a sok-sok segítséget.                  Letanóczki István

Mészár Dávid

Törőcsik Ferenc Hajdu Anna

Rúdsport 

Pink Panther Pole Fitness Veresegyház 
– rúdsport, légtorna, hastánc 

Az egyesület két versenyzője is indult a március 1-én megren-
dezett országos Carnival of Caracters versenyen, ahol pole art 
– azaz rúdművészet stílusban mutatták meg tehetségüket. A rúd-
művészet, a rúdsport azon stílusa, ahol egy karaktert kell 
megjeleníteni, történetet elmesélni a tánc és akrobatikus rudas 
és talaj elemek segítségével. A bírók pontozzák a sminket, ru-
hát, zenét, koreográfiát, és ezek összhangját. 

Jusztin Zsófia felnőtt női egyéni kategóriában kreativitás 
díjat kapott, így megszerezte a 11. érmet a Pink Panther Pole 
Fitness Veresegyház Stúdiónak. Koreográfiájának célja a fi-
gyelemfelkeltés volt. A megjelenített karakter szóbeli bántal-
mazás áldozata. (Ez sajnos manapság egyáltalán nem ritka, de 
annál súlyosabb probléma, aminek megoldása rendkívül fon-
tos társadalmi feladat.) Koreográfiájával az áldozat szenvedé-
sét mutatta be. Úgy jelenítette meg a karakter fájdalmát, hogy 
a közönség is bele tudta képzelni magát egy ilyen helyzetbe. 
Kell, hogy legyen valaki, akitől merünk segítséget kérni, mert 
mindig van esély arra, hogy a dolgok jóra fordulnak, de ehhez 
az a fontos, hogy ne veszítsük el a reményt. 

Mikó Noémi junior II. kategóriában indult. Noémi még csak 
másfél éve rúdsportol, de ez már a második versenye. Nagyon 
szoros volt a küzdelem és nehéz a mezőny. Sikerült szinte hi-
bátlan koreográfiát bemutatnia, amely az amazonasi erdőtűz-
ről, a természet lenyűgöző és pusztító erejéről szólt. A dinamika, 
az erőelemek és a kontrollált mozdulatok mind azt jelképezték, 
hogy bármilyen nehézség elé állít az élet, érdemes tovább küz-
deni. S most mi is ezt tesszük. Sajnos most nem kapott érmet, 
de nagyon büszkék vagyunk rá és haladunk tovább az úton. 

Márciusban szerdánként 16.00-tól kezdő légi karika tanfo-
lyam indul a Pink Panther Pole Fitness Veresegyház Stúdióban. 
Semmilyen előképzettség nem szükséges! Jelentkezzetek a 
rudtancveresegyhaz@gmail.com – ra írt üzenetben.  

Pintér Katalin 



2025. március34

Sport Rummikub 

Veresegyház Rummikub Csoport 
 

2025. február 15-én Karcagon, kellemes környezetben került 
megrendezésre a VII. Országos Rummikub Verseny. A ren-
dezvényen 124 versenyző mérte össze tudását. A veresegyhá-
zi Rummikub csoport hat fővel nevezett az eseményre. 

Kiemelkedő helyezést ért el csoportunk tagja, Frank Dezső, 
aki a 2. lett 9 győzelemmel és 900 ponttal. 9. helyen Herédi Györ-
gyi végzett 7 győzelemmel és 219 ponttal, 10. helyen fejezte be a 
versenyt Nagyné dr.Kézi Éva 6 győzelemmel és 316 ponttal. 

2025. február 24-27 között Celldömölkön, az Agytornászok és 
Életmód Egyesület szervezésében megrendezett Rummikub 
Találkozón és Versenyen csoportunk hét fővel képviselte 
magát. A versenyzők az új pontozási szabályok elsajátításával 
és a versenyen való részvétellel mérték össze tudásukat. A négy 
forduló (4×5 leosztás) során csoportunk tagja Cser Jánosné Il-
dikó a 4., Cser János pedig a 6. helyezést érte el a 48 induló ver-
senyző közül.                                                                 Herédi Györgyi

Tollaslabda Diákolimpia 

Észak-Pest vármegyei döntő 
 

Február 8-án, Veresegyház adott otthont a versenynek, ahol a 
III-IV. korcsoportos fiúk és a IV. korcsoport lányok küzdelmé-
re került sor. Korcsoportonként és nemenként az első 5-5 játé-
kos juthatott tovább a területi döntőre.  

A Fabriczius József Általános Iskolából tízen neveztek. Töb-
büknek ez volt az első diákolimpiai megmérettetése, de ez 
nem látszott a teljesítményükön, mert nagyon szépen helyt -
álltak.  A továbbjutás öt játékosunknak sikerült.  

III. korcsoport: Molnár Bence I. helyezés, további helyezet-
tek: Korcsner Botond 8., Urbán Zakariás 9., Somos Benedek a 
10. helyen zárta a versenyt. Mindhárom fiúnak ez volt az első 
diákolimpiai megmérettetése.  

IV. korcsoport lányok: Hegyvári Flóra a 2., Koblász Réka a 3., 
Borsányi Anna a 8., Bácsi Hanna pedig a 9. helyen végzett. 
Nekik is az első diákolimpiai versenyük volt. 

IV. korcsoport fiúk: Kákonyi Máté és Snekszer Máté szintén 
először vettek részt diákolimpián. Kákonyi Máté a 4. helyen, 
Snekszer Máté az 5. helyen végzett. 

Továbbjutott játékosaink: Molnár Bence, Hegyvári Flóra, 
Koblász Réka, Kákonyi Máté és Snekszer Máté.  

Gratulálunk mindenkinek a részvételhez és a helyezéshez!  
Reiszné Juszt Ágnes

Csoportkép

III. korcsoportos fiúk

IV. korcsoportos lányok
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Kick-boksz 

Éremeső Bulgáriában 
az Európa-kupán 

 
Március első hétvégéjén az év második 
kontinens kupáján vettek részt, a Black & 
Gold Angels Veresegyház Kick-Box, K1 
Sportegyesület versenyzői, ahol nagyon 
szép eredményeket értek el. 
Európa-kupa győztes: Czégény Cintia, 
Fülöp Buda Gergely, Tar Petra, Tar Krisz-
tina. Ezüstérmes: Sági Levente, Kalmár 
Lajos Félix. Bronzérmes: Czégény Erik, Ka-
marás Petra, Sztrikó Álmos, Katona Krisz-
tián.  

Papp Attila 

Sport

I.-II. KORCSOPORT 
A Fabriczius József Általános Iskola sak-
kozói közül huszonketten méretették meg 
magukat a Pest vármegyei sakk egyéni di-
ákolimpián. Közülük a legelőkelőbb he-
lyezést Szaiff Jiaquan (3.f) érte el, aki a má-
sodik korcsoportos fiúk között negyedik 
helyen zárta a versenyt. Csupán fél pont 
hiányzott számára az országos döntőbe 
jutáshoz. Legyőzte a harmadik helyezett 
versenyzőt és a zárófordulóban döntetlent 
játszott a második helyezett ellen. Hármas 
holtversenyben ötödik helyen végezett az 
első korcsoportos lányok között Forgó 
Vivien, Gödény Zita és Ritó Gréta (mind-
hárman a 2.b osztály tanulói.). Szintén holt-
versenyben a hatodik helyen zárt kor-
csoportjában, Kovács Kinga (4.c) és Haj-
du Izabella (3.f).  
III. KORCSOPORT 
Lány: A harmadik korcsoportos lányok ver-
senyében Galli Nóra (5.b) és Lázár Dóra 
(5.h) egy-egy győzelmet arattak, így a 
hetedik, illetve a nyolcadik helyen fejez-
ték be a versenyt. 
Fiú: A fiúk versenyében Kálmán-Kager-
manov Ruszlán (6.b) a záróforduló előtt az 
ötödik helyen állt, nagyon közel került a 
dobogó harmadik fokához, végül a nyol-
cadik helyen zárt. Bebesi Botond (5.e) az 
idei versenyen négy pontot szerzett. Jö-
vőre újra a harmadik korcsoportos fiúk kö-
zött bizonyíthat. 
IV. KORCSOPORT  
Lány: Ebben a korcsoportban tizennégyen 
ültek asztalhoz a Pest vármegyei döntőn. 
Karosi Lilla (8.e), az utolsó forduló meg-
kezdése előtt 2 ponttal vezetett a ver-
senyben, így megérdemelten lett arany-
érmes és képviselheti iskolánkat az 2025. 

április 13-i országos döntőben. A harma-
dik helyezett Lázár Ada (7.e) lett, a ne-
gyedik helyen pedig Kincses Dorka (7.b) 
osztályos tanulónk végzett. Mindketten 
három ponttal zárták az ötfordulós kör-
mérkőzéses versenyt. A hatodik helyen 
Galli Zsófia (7.d) végzett, a második he-
lyezett versenyző ellen alapsori mattal 
diadalmaskodott. 
Fiúk: Klenk Áron (8.c) az ötödik helyen zárt. 
Az utolsó, nyolcadik fordulóban a bronz -
éremért játszhatott és nagyon kevesen 
múlt az érmes helyezése. Áronhoz ha-
sonlóan négy és fél pontot szerezett Pál 
Levente (7.d). Bebesi Bálint (7.b) és Lász-
ló Dániel (7.d) egyaránt négy győzelmet 
aratott. Bálint az utolsó fordulóban a már 
bajnok Sárosdi Alexszel játszott, sajnos 
most nem sikerült a bravúr.   

Breitenbach Zoltán 

I. korcsoport lány egyéni

II. korcsoport fiú egyéni

IV. korcsoportos fiú

II. korcsoportos lány egyéni IV. korcsoportos lány

Sakk Diákolimpia 

Karosi Lilla (8.e) országos döntőbe jutott
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Sport

A januártól márciusig tartó időszak felkészüléssel zajlik a Roc-
kin’ Board TáncSport Egyesület háza táján. A hivatalos ver-
senyidőszak majd március végén kezdődik, addig kihasználunk 
minden lehetőséget arra, hogy táncosaink fejlődhessenek 
technikailag, mentálisan, elkészüljenek az új koreográfiák és a 
produkciókhoz járó zenék, ruhák.  

A megszokott, rendszeres edzések mellett szántunk időt arra 
is, hogy versenyzőink mellett utánpótlás táncosaink számára is 
biztosítsunk fejlődési lehetőséget speciális workshop formájá-
ban. Itt a fiatalok továbbfejleszthették balett alapjaikat, figyel-
met fordítottunk a forgástechnika csiszolására, belekóstolhattak 
a hip-hop zenei és mozgásvilágba és részt vehettek akrobatika 
alapképzésen is. A hangulat szuper volt és hatékony, eredmé-
nyes munka zajlott.  

Akrobatika szakosztályunk sportolói is szépen haladnak a 
kijelölt úton. Fejlődésük szemmel látható, az első Csillagrend-
szer vizsgára készülnek. A munka mellett természetesen a 
móka sem maradhatott el. Egyesületünk lelkes táncosaival egy 
fergeteges hangulatú farsangi bulin szórakoztunk együtt, ahol 
ettünk, ittunk, játszottunk, vetélkedtünk, táncoltunk, szórakoz-
tunk. Természetesen a jelmezverseny is helyet kapott, ahol 
rendkívül sokféle, színes, változatos, ötletes, kreatív jelmezeket 
láthattunk a színpadi felvonuláson és értékelhettünk külön-
böző kategóriákban. 

A munka és móka folytatódik, gőzerővel készülünk a márci-
usban induló területi, országos és nemzetközi versenyekkel 
tarkított versenyidőszakra. 

Rockin’ Board Team  

Akrobatikus rock and roll 

Felkészülés a márciusban kezdődő versenyidőszakra: farsang és workshop
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Redőny, szúnyogháló, 
reluxa, 

műanyag nyílászárók 
 

10 év gyártói garanciával, 
40% kedvezménnyel 2025.04.30-ig! 

 
Ingyenes felmérés, gyors kivitelezés, kedvező áron! 

06 70 277 3807 
info@ablakprofesszor.hu
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